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Munkaverseny-csatlakozás A Népköztársaság Elnöki 
Tanácsa Bugyik János elv
társnak, vállalati pártbizottsá
gunk gazdaságpolitikai tanács
adójának, nyugdíjazása alkal- [ 
mából, eredményes munkás
sága elismeréséül a Munka 
Érdemrend arany fokozata ki- I 
tüntetést adományozta, ame
lyet január 10-én a Nehéz
ipari Minisztériumban dr. Si
mon Pál nehézipari miniszter 
nyújtott át.

***

Munkásőrség Országos Pa
rancsnoksága 20 éves szolgá
latuk elismeréséül Szolgálati 
Érdemérem kitüntetést ado
mányozta: Borbás Ferenc II 
sz. bányaüzem, Engel Sándor 
Fülöp János IV. sz. bánya
üzem, Hegyi László Kutató
mélyfúró üzem, Fazekas Ist
ván III. sz. bányaüzem. 15 
éves szolgálatért: Nagy Zol
tán, II. sz. bányaüzem, Cserti 
János, Steiner József, Lendvai 
Gellért IV. sz. bányaüzem. 10 
éves szolgálatért: Deák Fe
renc, Nyers János II. sz. bá
nyaüzem, Drótos László, HO-
molai Gyula, Németh Lajos, I Látogatás a IV-es
Ur János III. sz. bányaüzem, bányaüzemben
Imrék Gyula IV. sz. bánya- L'l__ üzem és Lukács Imre Ercdú- "“liyauzem Dell

sitó üzem. „ _A Lengyel Nepkoztarsa
Áldozatkész szolgálatuk el- ság Országos Főbányaha- ismeréséül a leszerelő és tar- Jóságának elnökhelyettese Színhely: a kövágószőlősi 

talékállományba kerülő mun- - autobu«megálló. Jelen vannak
kásőreink közül Munkásőr eS. ' ezeto szakemberei, a IV. sz. bányaüzembe igyek- 
Emlékérmet és Emléklapot MlCCZyslaw piatek, Jan Vő szölösi (újtelepi) és cser
kaptak: Baráth Sándor II. sz »^'<”esz Sztanislaw ...... av tax. „

-  *--- w-

a költségtervből két százalékot megtakarít. A IV. sz bányaüzemben a 11-es termelőkörlet és az V-ös körlet tett tartalmas vállalást. Az ÉDÜ végtermék üzemrész dolgozói az export-terv ütemes teljesítését vállalták, 150 ezer forint költ-

Az Ércdúsító üzem József Attila szocialista brigádja minőségi és mennyiségi terv túlteljesítését, valamint 500 ezer forint megtakarítást vállalt. A Szolgáltató üzemi Zalka Máté szocialista brigád két száza-'vTá SS melle,,.„ ... «. 5 szízaléttal nevelik A Aüzemben a 32-es vágat- Kutato-melyfuro hatékonyság nö-hajtó brigád tett pl. ki- M-15-ös brigádja a tel- seg| re a létszám megemelkedő vállalást. A jesitmenytervet es az ar veiesere vállalást.III sz. bányaüzem 34-es bevételi terve 8-8 sza- tatontasra^tt ifjúsági szocialista bri- zalékkal növeli. vább ]ehetne sorolni. Agád vállalta, hogy éves A brigádok mell t v^naiások alapján a na- tervét november 24-re nagyobb egysegek1S nokban az üzemek isteljesíti, ami 16 százaié- gásba lendültek va - ezik a célkitűzései-kos túlteljesítésnek felel sokat, felhívásokat t nagy egység. a IV. sz. bánya- tek. A II. sz.bányaüzem két A le^ülete>üzem 42-es fejtési szoci- IV-es körlete vallala®í?®h hatékony munkája bizto- alista brigádja a szakmá- a tejesitmenyt nov®1. ,j íték ar^a hogy a válla- nyos tervét 10 százalék- technika hatékony alkal- sítek ^ra. g jy^. kai teljesíti túl, a mun- mazasara. A III- Hátát is maradéktalanulkaidő teljes kihasználása nyaüzem V-os körlete a fatat £ mara mellett, és 10O óra társa- vágatfejtes feladatterve t j J, K.dalmi munkát végeznek. 5 százalékkal túlteljesíti, ____________
--------■-----.. . . . . ■ . — “

Az 1978-as célkitűzések megvalósításáért

A terv feszített, 
de teljesithető

Vállalatunk szocialista brigádjai, termelési egységei az elmúlt hetekben sorozatosan csatlakoztak a SZOT és a KISZ KB felhívásához, s vállalásokat tettek a munkaverseny további folytatására.A csatlakozások során igen szép vállalások születtek. A II. sz. bánya-
Kőzetfelrakás duplaszelvényű vágat jobb oldalán. A munkát a II. sz. bányaüzem 20. szintjén Kiss György István szakvezető vájár végzi.Keller Gábor felvétele

Egyszerű
lenne
a megoldás

Mz elmúlt év eredményeiről, az el“ítü"k Xurs^al, datokról beszélgettünk Laban Jan múr ol- a II. sz. bányaüzem vezetőjével. Bar ar yzcmvashattunk lapunkban, hogy nehéz ev_ » . rövi(lcnmögött, most mégis arra kérem, ismertessmilyen eredménnyel zárta üzemünk ezt az
mények javítása. Ezek persze mind szoros kölcsönhatásban vannak egy mással.

(Folytatás a 4. oldalon)

bányaüzem, Fazekas István, 
Ur János III. sz. bányaüzem, 
Valcsics Félix Kísérleti-kuta
tási és aut. üzem, Szenasz 
György Szolgáltató üzem.

A szocialista munkaverseny- 
mozgalomban elért eredmé
nyeik alapján a Zászlóalj Ki
váló szakasza címet kapta a 
— század első szakasza, pa
rancsnoka: Göncz János 

Kiváló parancsnok: Gál La
jos rpk, IV. sz. bányaüzem. 
Göncz János rpk. Kutató
mélyfúró üzem. Kiváló mun
kásőr: Drótos László III. sz, 
bányaüzem és Matus Lajos 
Anyag- és áruforgalmi főosz
tály.

A kitüntetéseket január 14 
én, a POTE aulájában meg 
rendezett ünnepélyes évzáró
évnyitó munkásőr zászlóalj
gyűlésen adták át.

— Ha a számszerű ered- sa, a lafettás fúróállva- ményeket nézzük, akkor nyok elterjesztése, a hid- elégedettek lehetünk. Hisz raulikus fémtám előfeszi- a termelés területén min- tő stb. Nagy mértékben den mutatónkat — igaz, hozzájárult eredményeink- hogy nagyon szorosan —, hez a szocialista munkádé 100 százalékra teljesí- verseny is, amelyben dol- tettük. A teljesítmények gozóink nagy aktivitással terén már szebb a teljesí- vettek részt. S ezt csak tés: vágaton 101 százalék, fokozta a NOSZF 60. évfejtésen 104 százalék, bá- fordulójára meghirdetett nyafúráson 108 százalék, külön munkaverseny, mely- összüzemi köbméter/mű- be a szocialista brigádok szak 102 százalék. Az ön- mellett minden brigád be- költség terén is jó ered- kapcsolódott. Az év köz- ményt értünk el. A balese- ben felmerülő nehézsége- ti mutatónk romlott ugyan inket a vállalat vezetése az előző évhez viszonyít- is méltányolta és elfogadva, de a vállalati elvárá- va kérésünket —14 év után most először került sor — eredeti tervünket csökkentette.

Micczyslaw Piatek, Jan '____ o kuti dolgozok. Ido: a rosszabbBugesz, Sztamslaw Malik ijg beálltával egyre hosszabb és Wieslaw Strózik januar - hol fél, háromnegyed, eset-12-én tapasztalatcsere-láto- ,es e&y <>ra ■
—au,. A megtörtént eset rövidengatáson vettek reszt valla- a következő: a délelőttös mü- latunknál A lengyel ven- szakra járó dolgozóinkról van dégeket elkísérte Krcffly szó, akik Kővágószöiősrői és

„ nnr- Cserkutról járnak az üzembe.Gabor, az OBF elnokhe- A kora reggeli órákban sok lyettese, dr. Bodrogi Jenő esetben hiába tapossák simá- és dr. Ebinger József, az ra » szőlős! buszmegálló te- 
z-ton x~ ~ i x' repet, az autóbuszok nem all-OBF vezető munkatársai, nak meg.dr. Koncsagh Károly, a Képzeljük csak el, hideg idő- £» .hivatalvezetője és közege,Je-Sasvan Imre, a KBF híva- erejét — állni és várni a buszt talvezető-helyettese. reggel 5,20-6,24 óráig. Akár-A vendégek Szomolányi milyen a csizma, bunda, kucs- „ , ~ i.«~ i-i ma, kabát, bizony ennyi ideigGyula műszaki főosztály- „megtörik”. Ki lehet próbái- vezető kíséretében a IV. SZ. ni, ha valaki nem hiszi el, bányaüzemben bányájára- vagy kételkedik ebben. ^Lehet,son vettek részt, ahol Var- ls iehet „fázni”. ’ 
ga Ernő üzemvezető tájé- Elhisszük, hogy tele vannak 
íro'zt'itót *17 ií'zoiTi autóbuszok és az illetékeskoztatot tartott az üzem vállalat igyekszik a dolgozók munkájáról. üzembe szállításával járó gon-J. K. dókat megoldani, de itt na- 

' gyón egyszerű a tennivaló és 
nem is igényel külön utasí
tást. A megtörtént esetekben 
csak az az érdekes, hogy a 
II. sz. bányaüzem és az V. sz. 
bányaüzem buszjáratai mindig 
megállnak.

Gondolom — a dolgozók ne
vében is —, a megoldás csak 
annyi, hogy a IV. sz. bánya
üzemi buszjáratok is köves
sék a példát (tisztelet a kivé
telnek), hiszen 1-2 ember a 
,tele” buszra is felfér.

DÉNES LASZLÖNÉ

sokon belül vagyunk
— Milyen intézkedések

kel sikerült a fenti ered
ményeket elérni?

— A feladatok végrehajtásából üzemünk min-J - -

— Mik lesznek az üzem 
előtt álló legfontosabb fela
datok 1978-ban?

--^jvaoctuui UZ.eiIlU.HR- 111111“ __ XccTÍize-den dolgozója becsülettel — Röviden, a t0_kivette a részét, megértve mi termelékeny g jazon kérésünket, hogy vábbi növelése, lé3ével nagy szükségünk van a tá- teljesitmenyekmogatásukra. De sokat és a kíszolgaio mutettünk a műszaki fejlesz- szám csökken c ‘fizikai tés terén is, ilyen tényke- vábbá a ne^z désünk volt például a munka k°"EXma ’ körül- szovjet fúrókocsi átalakító- egészségre a
A IV. sz. bányaüzem 3-as csapata hajtotta végre a kísérleti fejtés fúrókamrájának lyukasztását a 40-es szelvényű kamrára, mely a TP—3000 típusú fúrógép felállítása miatt vált szükségessé. Képünkön Bogyai Ferenc körletvezető, Szűcs Sándor szakvezető vájár, Szőke József főmérnök és Farkas Gyula csillés.

FEBRUÁR 6-ÁN:

Hoti-kabaré 
a Ságvári

Művelődési
Házban

A népszerű humoristával 
február 6-án a Ságvári Endre 
Művelődési Házban találkoz
hatnak az érdeklődők. A vi
dám műsoros esten közremű
ködnek még: Pataki Ferenc 
fejszámoló, Német Krisztina és 
Payer András táncdaléneke- 
sek, valamint az Idrányi-trió. 
A műsort Keleti Pál vezeti. A 
15,30, 17,30 és 19,30 órakor kez
dődő előadásokra az egységes 
helyár 30 forint, a jegyeket a 
művelődési házban és az üze
mi közönségszervezőknél le
het megvásárolni.
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Szeretek dolgozni, az emberek között élni

r
Az Április 4 szocialista brigád krónikája

Maradandót alkotott

Az íróasztalon példás rendben a rajzeszközök, a rajztáblán kifeszített tervrajzok. Még ide egy vonal, ott egy kis igazítás és az elképzelés ott van a papíron, hajszálpontosan kiszerkesztve. A; laikus vonalakat, ábrákat lát, a tervező szép háza- ' kát, tágas, kényelmes szobákat, itiodern irodákat, napfényes műhelycsarnokokat. Aztán jön a harc — a kivitelező beleköt az „álmokba”, „ez őrültség” mondja, „ez milliókba fog kerülni!” Újra kézbe a ceruzát, vonalzót, eltelik sok álmatlan éjszaka, de elkészül az átalakított tervrajz. Kicsit megcsonkulva, de jóval olcsóbban és most már elfogadható. A tervező pedig újra „álmodni’’ kezd..
Kővári Antal 1961-ben jött vállalatunk beruházási osztályára.— Emlékezetes nekem ez az év — kezdi a beszélgetést — akkoriban készültem megvédeni a diplomamunkámat. Fizikai dolgozóként kezdtem, de 1952-ben Komlón, egy bányabeli robbanásnál súlyos baleset ért. Mindkét szemem megsérült. Választanom kellett. Huszonhat éves voltam, bányában nem dolgozhattam többé, tanulni kezdtem. Nehéz évek voltak, először a technikusi oklevelet szereztem meg, utána jött a műszaki egyetem, bányamérnöki karon végeztem.—< A beruházási osztályon 1968-ig mint osztály- vezető dolgoztam, majd, amikor a beruházási tervelőkészítő csoport megalakult, annak lettem a vezetője, s voltam egészen mostanáig, a nyugdíjig..— Nagyon szerettem ezt a munkát. Széleskörű, felelősségteljes, szép foglalkozás ez. Sok gyakorlatot, tapasztalatot igényel és ez különösen vonatkozik vállalatunkra, hiszen nálunk az ipari beruházások mellett kommunális beruházások is vannak. Osztályunk alapozta meg gépben, állóeszközben, épületekben azt, ami az urántermeléshez szükséges.— Amikor idekerültem, a legfontosabb beruházás a III. sz. bányaüzem volt, amely akkoriban kezdett termelni, de a munka még nem volt befejezett A II. számú bányaüzem már felfutott, de még ott is akadt tennivaló, és ezzel párhuzamosan a többi ipari beruházások megvalósítása, például üzemi vízlépcsők kiépítése, utak építése, a Szolgáltató üzem, az Anyagosztály telepének kiépítése, valamint az Ércdúsító üzem telepítése — bár ez utóbbi kezdetben nem tartozott hozzánk. Az ipari beruházásokon túl a másik jelentős munka az Uránváros építése volt, 1965-ben körülbelül 25 százaléka épült meg, a programot 1969-ben fejeztük be, mintegy négyezer lakást építettünk, nem beszélve az óvodákról, iskolákról, orvosi rendelőkről,

a kereskedelmi bolthálózatról, utakról, távfűtőhálózatról. Ez is uránipari beruházás volt, de a folytatást később átvette a Pécs város Tanácsa.—• Nem tudom elmondani, hogy mennyire szép, felemelő érzés végigsétálni az utcákon, látni a sok gyereket, a fiatalokat azzal a tudattal, hogy nekünk is részünk van az ő boldogságukban.— Abban az időszakban a tervezési munkák ipari vonalon az URÁNTERV- hez, kommunális vonalon az Általános Épülettervező Vállalathoz tartoztak. AIII. sz. bányaüzem belépésével, felfutásával és az ÉDÜ belépésével az ipari tervezést generáltervezői minőségben átvette vállalatunk, részben külön osztállyal. Az első nagy munkánk, ami már így készült, az ország első ezer méternél mélyebb bányája, aIV. sz. bányaüzem volt, modern szállítógépekkel, rakodóberendezéssel szereltük fel Ez a beruházás elég nagy gondokkal járt, de azért határidőre elkészültünk és mire az I. sz. bányaüzem kimerült, a helyére tudott lépni, s ma már az egyik legjobban termelő üzemünk minőségben és mennyiségben egyaránt. Mostani nagy munkánk — amit sajnos már nem tudok végigkísérni — az V. sz. bányaüzem tervezése, kivitelezése.
Komlón is hasonló feladatokat láttam el, azonban a munka igazi szépségét itt ismertem meg igazán, a vállalatnál. Jó volt a kollektíva, amit ránk bíztak mindig sikerült határidőre megoldanunk. Voltak bajok, problémák, a kivitelezés néha 4—5 vállalkozót is igényelt, ezt összehangolni, a felmerült vitákat megoldani, tárgyalásokat levezetni, nehéz dolog volt. Kísérleteztünk fővállalkozókkal, de ez a próbálkozás kudarcot vallott. Hamar rá kellett jönnünk, hogy nálunk — bányavállalat lévén — a fővállalkozói munkát is a vállalatnak kell elvégezni. Hiszen sokszor felmerülnek olyan problémák a kivitelezés során, amit máról holnapra meg kell oldani, ha teszem azt, a tervben változás történik. Ezt idegen fővállalkozó nem tudná megoldani. Nagy felelősséget kellett vállalnunk minden esetben, például kapacitások lekötésénél, gépek rendelésénél, a vállalatnak hoznia kellett a tervet, az ércvagyont nem lehet a föld gyomrában hagyni.— Nyugdíjba megyek, egyelőre csak ízlelgetem ezt az állapotot, nem akarok elszakadni a vállalattól, ha egészségem engedi, szeretnék még tovább dolgozni, úgy érzem, tartozom ennyivel a vállalatnak, a kollektívának. Nem mindegy, legalább is nekem nem, hogy emberek között lehetek, vagy otthon tét- lenkedek. Erb Jánosné

Számvetés
a Kutatató-mélyfúró üzem 
pártszervezetének munkájáról

A Kutató-mélyfúró üzem pártszervezete éves tevékenységét a Nagy Októberi Szocialista Forradalom 60. évfordulója jegyében végezte. Arra törekedtünk, hogy pártcsoportjaink megfelelően tájékoztatva legyenek a napi politikai feladatokról, ugyanakkor esetenként dolgozzanak fel egy-egy párthatározatot, vagy egyéb elméleti kérdést. A pártcsoportjaink ennek eleget tettek.A gazdaságszervező, -segítő, -ellenőrző munkát, mely egyik legfontosabb feladatunk, három szinten is gyakoroltuk.
A pártvezetőség szintjén: a tervek megismerésében, a tervteljesítésre való mozgósításban, valamint a visszaellenőrzésben (gazdasági vezetők beszámoltatása, párttagokkal történő beszélgetés stb.).
Pártcsoportok szintjén: a pártcsoport-bizalmiak részt vesznek az üzemegységnégyszög ülésein, segítenek a határozathozatalokban. Ahol ilyen nincs, ott az illetékes gazdasági vezetővel konzultálnak a fontosabb kérdésekben.
Párttaggyűlés szintjén: az elmúlt évben két taggyűlésen számolt be a gazdasági vezető a tennivalókról, a terv teljesítésének helyzetéről, a felmerült hiányosságokról. Ezek a taggyűlések nagy aktivitást váltottak ki a párttagok részéről, őszintén, nyíltan vetettük fel a problémák, kérdések sokaságát. A hoz
Mostantol mar törvényAz üzemi demokrácia gyakorlati alkalmazásáról szóló vállalati intézkedést és annak üzemi függelékét tárgyaltuk a legutóbbi szakszervezeti tanácsülésen a Szolgáltató üzemben. Az intézkedési tervet Kása Jó
zsef üzemvezető ismertette. Elmondta, hogy lényegében a szakszervezetek huszonnegyedik kongresszusa, valamint a SZOT határozatából adódó feladatokat foglalja magában, konkré

>f így élünk, dolgozunkff

Üzemünkben 1960-ban mi alakítottunk elsőként szocialista brigádot. Ez időszakban fő tevékenységünk bányabeli fúrógépek, szivattyúk, vitlák javítása volt. A lelkiismeretes munkavégzés, valamint a brigádon belüli jó munkaszervezés eredményeként 1964. április 4-e tiszteletére olyan munkafelajánlást tettünk és teljesítettünk, hogy a felújításra kerülő bányagépek normaidejét 20 százalékkal csökkentjük.A Dolgozz hibátlanul mozgalmat évekkel megelőzve — 1965. április 4- től — az általunk javított gépekre garanciát vállaltunk. A vállalásainkat újítások, célszerűsítések, célgépek kidolgozásával és bevezetésével sikerrel teljesítettük. A felújítások során törekszünk a gazdaságosságra, amit kopott, selejtes alkatrészek felújí-

zászólók a megoldásokban is segítséget nyújtottak.Az információs tevékenységben is jó úton haladunk. A kérdések, észrevételek az esetek többségében helytállóak, segítséget nyújtanak a politikai és a gazdasági munkához. A válaszadások rendszeressé váltak, régebben volt olyan észrevétel, hogy a válasz többször sértő, kioktató jellegű. Ezt az illetékesekkel megbeszéltük, azóta hasonló panasz nem hangzott el. Uj színt vittünk a pártoktatásba, amikor a tárgyalt anyaghoz kapcsolódó filmeket is vetítettünk. Ez a módszer tetszést aratott a hallgatóknál és véleményük szerint, érthetőbbé és érdekesebbé tette az egyes témaköröket A megjelenéssel sem volt különösebb észrevétel.Jó a kapcsolat a KISZ- szel, szakszervezettel és a többi társadalmi szervezettel. Különösen sokat foglalkoztunk az ifjúság helyzetével. Elemeztük az ifjúsági törvény végrehajtását üzemünkben, ennek kapcsán a közvetlen termelésirányító gazdasági vezetők ifjúsággal kapcsolatos tevékenysége is aktívabbá vált.Meggyőződésünk, nogy pártszervezetünk tevékenysége az elmúlt évben méltó volt a Nagy Október hagyományaihoz, Központi Bizottságunk elvárásaihoz.Dr. Tóka István

tan az üzemre vonatkozóan. Az intézkedési tervben a szakszervezeti szervek — szt, szb, mb és a bizalmiak — jogkörét és feladatait dolgoztuk ki. Az intézkedési tervet minden érdekelt megkapja. Tanulmányozni és alkalmazni kell, hiszen csak így lehetséges a jó partneri viszony kialakítása a gazdasági vezetés és a szakszervezeti szervek között.

fásával, valamint hulladékanyagok felhasználásával érünk el. a használhatatlan alkatrészek, járókerekek osztályozásával, darabolásával segítjük öntödénk alapanyag-ellátását.1967—74 között kiemelt feladatot jelentett brigádunknak a kazángyártás. Összesen 24 darab olajtüzelésű LK 2—G típusú kazánt gyártottunk úgy, hogy az első kazán 2150 órás ráfordítási idejét folyamatosan 1200 óra/darabra szorítottuk le. Ezt követően bányabeli rakodógépek javítása lett brigádunk feladata. A gazdaságos javítás érdekében műszaki fejlesztéssel, belső átszervezéssel megteremtettük ezen gépek sorozatszerű javításának lehetőségét. Évről évre csökkentettük a ráfordított költséget. A Nagy Októberi Szocialista Forradalom 60. évfordulója méltó megünneplésére öt- százalékos költségcsökkentést vállaltunkÚjabb nagy előrelépést jelent, hogy 1977. június 1-től áttértünk a csoportnormában való munkavégzésre. Az elmúlt hónapok tapasztalatai igen kedvezőek az üzem és a brigád részére egyaránt.Kezdettől szorgalmaztuk brigádtagjaink szakmai és politikai továbbképzését. Rendszeresen részt vettünk szakmai továbbképzéseken, előadásokon. Megalakulásunk óta a 14—18 fős brigádlétszámból öten elvégezték a nyolc általánost, négyen a középiskolát. tizen szakmai tanfolyamon vettek részt. Jelenleg minden brigádtag rendelkezik a nyolc általános iskolai végzettséggel.A brigád minden tagja évről évre részt vesz szervezett politikai tanfolyamokon. A brigád nevelő tevékenységét bizonyítja, hogy tagjaiból három fő csoportvezető lett, egy művezető, egy pedig a városi pártbizottság munkatársa. Található a brigádban Hazafias Népfront bizottsági tag, üzemi szb-tag, műhelybizottsági tag, pártvezetőségi tag, valamint alapszervezeti KISZ-titkár. Ezen tevékenységeinkért több ízben részesültünk anyagi és erkölcsi elismerésben.A napi munkánkban hasznosított apróbb ötlete

Ezután szavazásra került a terv, melyet a szakszervezeti tanács egyhangúlag elfogadott. A szavazás után 
Steinhőfer Károly szb-tit- kár méltatta az intézkedési terv jelentőségét és hangsúlyozta, hogy ez most már törvénnyé lépett elő. Törvény, mely mindenkire kötelező, a törvény fő érdeme az legyen, hogy élni tudjanak vele és ez a termelésben realizálódjon.Hegyi József

ken túl aktívan részt vettünk az újítómozgalomban. Beadott újításaink száma megalakulásunktól napjainkig 35, melyből 30 az elfogadott és 30 a bevezetett újítás.Igyekeztünk a közéletben és a magánéletben szocialista' módon élni. Több esetben rendeztünk névadó ünnepséget, társadalmi esküvőt. Figyelemmel kísérjük egymás magánéletének alakulását, ha kell segítünk egymásnak családiház-építésben, anyagi problémák megoldásában, tanulásban.Rokkant személyek részére eddig három kocsit készítettünk, most készítjük a negyediket.1968 óta patronáljuk a Jókai úti Általános Iskolát, 1970-től a Karikás Frigyes úti iskolát, óvodát és bölcsődét. Ez utóbbi iskolában 1971-től külön osztályt is patronálunk. Munkánkkal támogatjuk a Mecseki Kultúrparkot is.Három esetben részesültünk a Városi Tanács Aranydiploma kitüntetésében.Brigádunkban rendszeressé vált, hogy havonta legalább egy közös megmozduláson veszünk részt. Évente egy-két alkalommal szervezünk családos kirándulást és családi estet, melyekre a nyugdíjas brigádtagjáinkat is meghívjuk.Fennállásunk óta minden évben beneveztünk a szocialista brigádmozgalomba, vállalásainkat minden évben teljesítettük, illetve túlteljesítettük. A kétszeres Vállalat kiváló brigádja cím mellett 1972- ben elnyertük a Szakma (ágazat) kiváló brigádja címet.Az elmúlt tíz év alatt mindig igyekeztünk az újban, a szépben, a magasabbra való törekvésben élenjárni, s úgy érezzük, hogy ez többé kevésbé sikerült is. Panta István
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A III. sz. bányaüzem 19-es fejtési csapata az 1977. évben kimagasló munkát végzett. A NOSZF 60. évfordulója tiszteletére indított munkaversenyben az üzem fejtési csapatai közül eredményeik alapján elsők lettek. Éves tervüket november 7-e előtt (október 20-án) 120,7 százalékra teljesítették. Elnyerték az üzemi pártbizottság jubileumi zászlójátNéhány sorban így is összefoglalható a csapat munkája, hisz az eredmény önmagáért beszél. De, amíg múlnak a napok, ugyancsak kell „lapátolni” azért, hogy egyszer majd eredmények szülessenek. Sok összetevőből kerekedik ki egy közösség jő, vagy rossz munkája. Mert nem elég a gazdasági terv teljesítése, sőt túlteljesítése. Ma már elengedhetetlen a szocialista brigádmozgalom hármas követelményeinek maximális teljesítése. Kimagasló eredményeket csakis "így lehet elérni. Ehhez a legjobb tudásra, időnként erőfeszítésre van szükség. Vagy mégsem? Erre kerestünk választ a III. sz. bányaüzemben. Beszélgető partnereink Horváth József, a csapat szakvezető vájára, Kocsor Ferenc üzemvezető és Szluka Mátyás üzemi versenyfelelős.—■ Vállalásaink teljesítése nem sarkallt minket arra, hogy különösebb babérokat érjünk el — kezdte Horváth elvtárs. —Dolgozni akartunk, végezni a munkánkat. Éves tervünkben 110 százalékot vállaltunk, aztán 120,7 lett belőle, önköltségi tervünkből 10 százalék megtakarítást terveztünk. de úgy alakult, hogy 44 százalékot takarítottunk meg az év végére. Balesetmentes évet tűztünk magunk elé és karcolás mentesen sikerült. Ezek a legfontosabbak vállalásainkban.— A Jóska most úgy beszél — veszi át a szót Szluka elvtárs —, mintha ez természetes lenne. De higyje el, ezek nagy dolgok. A bányában úgy dolgozni, különösen fejtésben, hogy ne történjen sérülés, ez csali a technológiai fegyelem szigorú betartásával lehetséges. Vagy az önköltségi tervből ennyit megtakarítani? Először mi sem akartunk hinni a szemünknek, de a papírok bizonyították. Hogy, hogyan lehet ezt elérni? a gépek és a munkaeszközök óvásával, a vájvégi csigák, szkreperkötelek, fúrószárak javításával.— Gondos gazda módjára vigyáznak a munkaesz-

A III. sz. bányaüzem 19-es csapatának négy tagja: Horváth József, Várfoki János, Kó- 
rik Miklós és Simon Attila a fejtési munkahelyükön biztosítást vg“£®%,ábor feivétele

mm drián Dezső, a IV. számú bányaüzem V. körlet pártalap- szervezet titkára tájékoztatójában elsőként azzal a beruházási tevékenységgel foglalkozott, melyet a körletnek kell végezni. így többek között Tancsa József Állami-díjas csapatvezető 21-es szocialista brigádja vágathajtásban, a11-es szocialista brigád pedig a 7/13-as léggurító kihajtásában hárul fontos feladat.. Továbbá 1978-közeikre — kapcsolódik a beszélgetésbe Kocsor elvtárs —, olyan nincsen náluk, hogy ez, vagy az nincs, no, akkor üljünk le és várjunk, az ilyen üres időt kihasználják, mert a bányában mindig van munka. Anyagot készítenek előre a másik szaknak, mert az is az ő csapatuk és ilyenkor végzik már említett javítási munkákat.— Valóban meghatározója eredményeinknek,hogy barátok vagyunk mindannyian — szól közbe Horváth elvtárs —, olyannyira, hogy a munka után is szoros a kapcsolat- tartás köztünk. Egyéni vállalásainkat is családosán végezzük. Ezek tények. Pontosan a barátság miatt döntöttünk két évvel ezelőtt, hogy kocsikat veszünk, hogy a hét végeken együtt mehessünk kirándulni. De nem volt jogosítványa senkinek. Most már öt kocsi áll a brigád rendelkezésére, s hamarosan jön a hatodik. így most hét végeken családostól irány az ország egyik, vagy másik szép városa.—< A csapat tevékenysége persze nem csak a gazdasági munkából és a közös programokból áll — veszi vissza a szót az üzemvezető. — Komoly közéleti munkát végeznek: így van köztük MSZMP Baranya megyei bizottsági tag, vállalati igazgatói tanácstag, pártcsoportvezető- helyettes, szakszervezeti bizalmi és KlSZ-alapszer- vezeti agitációs és propaganda felelős. Rendszeresen részt vesznek és szép eredmnéyeket érnek el a vállalati vájárvetélkedőn. Iskolába járnak, sportolnak, jól helytállnak az MM-akcióban. Többször felmerült már bennem, hogyan bírják ezt a tempót? Tény, hogy ehhez a csoportnak fel kellett nőnie, s ez magával hozta a szemléletbeli változást. Sok ilyen jó brigádra lenne szükségünk — mondotta befejezésül Kocsor elvtárs.A 19-es fejtési csapat 1978-as évben csatlakozva a SZOT és a KISZ KB felhívásához megtette vállalásait. Az elmúlt év szorgalmával és lendületével igyekeznek majd 1978. évi tervüket teljesíteni. Ök hatan, de egy akarattal, a közös célért. Veress Tamás

Pontos munkával a végtermékértOlvasztárok
z öntödében járva az ** ember hajlamos arra, hogy csak az olvasztárok munkáját kísérje figyelemmel. Az acél csapolása valóban a leglátványosabb munka. Mint egy hatalmas csillagszóróról, úgy pattognak szikrázva szerteszét a folyékony fémcseppek. nem is szólva a fehéren izzó acélfolyamról.A munkafolyamatokról és az évek során történt változásokról, elért eredményekről kérdeztük Szabó István öntödevezetőt, aki a következőket válaszolta:— Néhány szót a technológiai folyamatról. Amíg a végtermék elkészül, igen sokoldalú és pontos munkát kell végeznünk. _ Egy adott területen becsúszott hiba az öntvényt használhatatlanná teszi. Mivel senki sem szeret selejtet gyártani, így mi is legjobb tudásunk szerint igyekszünk dolgozni. A tervezői asztalról lekerült rajz alapján a mintakészítő elkészíti az öntvény mintáját .Ez az alapja az öntödei munkának. A homokelőkészítőnek olyan tényezőkre kell ügyelnie, mint például a homok ösz- szetétele és nedvességtartalma stb. A homok képezi az öntvény formáját, mely forma a termék bonyolultságától és sorozatszámától függően, géppel, illetve kézzel készül. A magkészítők által készített magok az öntvények belső üregeit adják. A csapolást megelőzően a folyékony fémből mintát veszünk, melyet a laboratórium elemez és dönt az önthetőségről. Minden öntés után végelemzést készítünk, s ennek alapján állítjuk ki a kész öntvény műbizonylatát. A befejező művelet a termék tisztítása és hőkezelése.— Annak idején a vállalat növekvő acélöntvény- igénye tette szükségessé, hogy a Szolgáltató üzemben — az ÉDÜ területén — megvalósuljon az öntö-

Varga Ferenc acélolvasztár az egyik indukciós kemencénél csapolás előtti feladatot végez.Veress Tamás felvételede. Az országos ellátásból nem tudták olyan ütemben biztosítani a vállalat részére szükséges, fontos alkatrészeket, mint ahogy azt a vállalat fejlődése megkívánta. A saját öntöde viszont megfelelő időben szállítjta a szükséges anyagokat és lényegesen olcsóbban. Itt készül az az ÉDÜ golyósmalom páncélzata, a törőberendezés alkatrészei, szivattyú alkatrészek és általában innen biztosított a bányaüzemek gépeinek alkatrészellátása.— A rekonstrukciók során a kapacitás bővült, és így már nemcsak saját igényeket, h'anem más vállalatok öntvényellátását is biztosítani tudjuk. Sőt, az NSZK-ba és Lengyelországba jelentős mennyiséget exportálunk. Az országban egyedül mi készítjük a Tatabányán gyártott Warman (angol licenc) zagyszivattyúk alkatrészeit. Ezek szintén exportra kerülnek, részben beszerelt állapotban, részben alkatrészként.— Amíg idáig eljutottunk történtek változások.

Napirenden az 1978. évi feladatok

Sokat várunk 
a gumikerekes fúró- 
berendezéstől

így az öntödének nemcsak a termelése, hanem az alapterülete is jelentősen megnövekedett. A kezdet ben egy 500 kilogrammos, majd nem sokkal később még egy ilyen indukciós kemence állt munkába 1974-ben, a rekonstrukciókor egy másfél tonnás, ív fényes kemencét állítottunk üzembe. Az indukciós kemencék a kis darab súlyú és speciális összetételű, míg az ívfényes, a súlyosabb öntvények öntésére alkalmas.— Az elért eredmények sok összetevőre vezethetők vissza. A legfontosabbak a fokozott gépesítés, a terv szerűség, a szocialista brigádok és általában a dolgozók munkához való jó hozzáállása. Ez utóbbi különösen a rekonstrukciókor jelentkezett, ahol mindenki egységesen kivette részét a bővítési munkákból 1977. évben 2226 tonna a tényszámunk, ez évben a tervünk 2250 tonna és minden bizonnyal exporttervünket is növeljük — mondotta Szabó elvtárs. V. T.

ban el kell érni, hogy a vágatok kihajtása 70 százalékban fúrókocsi alkal- mazásával történjen. Ennek megvalósításáhoznyújt majd segítséget az év közben érkező új gumikerekes fúróberendezési A torkrétozást — mint egyik legkorszerűbb és legolcsóbb biztosítási módot — úgy kell alkalmazni, hogy az lehetőleg kövesse a vágathajtást.— E gazdasági célok megvalósításával kapcsolatban -—• mondotta — jelentős munka hárul párt- szervezetünkre: a feladatok ismertetése, a dolgozók mozgósítása, az új technika alkalmazásának elsajátítása, a fiatalok nevelése és felkészítése sokrétű feladatot ró ránk: Ugyanez a feladat vár szakszervezeti műhelybizottságunkra, KlSZ-szer- vezetünkre, melyek egy- egy feladat sikeres végrehajtását segíthetik elő területük sajátos munka- módszerével.A továbbiakban Adrián elvtárs arról beszélt, hogy a feladatok végrehajtása mellett gondoskodni kell a dolgozók soportolási igé- kielégítéséről is.Különös jelentőséggelemelte ki a propaganda szerepét, melynek során fel kell használni az üzemi faliújságot, a vállalati sajtót a kiemelkedő eredmények ismertetésére.Meg kell ragadni minél több lehetőséget a fotókkal történő munkásábrázolásra, amely a dolgozót munka közben örökíti meg. A körlet műszaki gárdájára fontos feladat vár a munkaszervezésben és az új technika alkalmazásának betanításában — mondotta Adrián elvtárs.Szabó Ferenc körletvezető annak a reményének adott kifejezést, hogy a torkrétozásban való lemaradást a közeljövőben érkező új berendezés enyhíti. Nagy reményeket fűzött az év folyamán érkező gumikerekes fúró- és rakodóberendezéshez is. A munkaidő jobb kihasználása érdekében tett intézkedések közül a körletlakatos munkák csapatra való telepítését említette meg. Ezzel elérhették, hogy a berendezések szakszerű karbantartásán túl az előforduló hibákat, szereléseket azonnal elháríthatják, így a csapatnak emiatt munkaidő kiesése nincs.A vitában felszólaltak még Csoknya Jó2sef mb- titkár. Forintos Ferenc aknász, Bozó Dezső Államidíjas vájár és Manner Vilmos körlet KISZ-titkár.összegezve megállapítható, hogy az alapszervezet vezetősége ismeri feladatát, kész annak maradéktalan megvalósítására, annál is inkább, mivel a körlet az 1978-as évben célul tűzte a Kiváló egység cím elnyerését.Györkös József



4 ÉRCBÁNYÁSZ 1978. FEGRUÁR 1,
Válaszok,
intézkedések

■ A PMSC rendezvényeire
1 • járó II. sz. bányaüzemi 
dolgozók kifogásolják, hogy a 
pártolótagsági igazolvány nem 
érvényes a sportcsarnokba. 
Kérik, hogy az új igazolvá
nyok kiadásánál változtassa
nak rajta. Olyan hírek is ke
ringenek, hogy felemelik a 
pártolótagsági dijat.A kérdésre Baracs Fe
renc, a PMSC ügyvezető elnöke válaszolt:— Egyesületünk óránként 1500 forintot fizet a sportcsarnok használatáért. A pártolótagsági díjból olyan minimális összeg esik egy-egy versenyre, mérkőzésre, hogy azért nem tudjuk biztosítani a sportcsarnokban rendezett sportesemények látogatását. Annál is inkább nem, mert egy újabb rendelkezés szerint a pártolótagdíj minden 10 forintjából egy forintot át kell utalnunk Budapestre az Edzett ifjúságért mozgalom javára. 1978-ban — az NB I-be visszakerült — férfi kézilabda-csapat mérkőzéseit is kötelesek leszünk a sportcsarnokban lejátszani, ami szintén tetemes többletkiadásként jelentkezik. 1978-ra nem emeljük a pártolótagsági díjat.
2 A Szolgáltató üzem több*

• gyermekes dolgozói jelez
ték, r hogy az egész városban 
nincs választék bébiételekből. 
Csak sárgarépafőzeléket lehet 
kapni.Az észrevételre Müszter
Jenő, az Élelmiszer és Ve- gyinagykereskedelmj Vállalat Áruforgalmi főosztály vezetője válaszolt:— Egyelőre valóban vannak problémák a bébiétel-választékkal, mert eddig az egész országban egyetlen konzervgyár gyártotta. Néhány hónapon belül lényeges javulás lesz mind mennyiségben, mind választékban, mert a nyíregyházi és a kecskeméti konzervgyár is gyárt bébiételeket.
3A Kísérleti kutatási és au-

• tomatizálási üzem dolgozói 
kifogásolták, hogy az üzemi 
demokrácia ürügyén nagyon 
megszaporodtak a gyűlések. 
Jobb szervezéssel csökkenteni 
lehetne.A kérdésre Rácz Gyula vszb-titkár válaszolt:— Az üzem gazdasági és társadalmi vezetői közösen vizsgálják meg a felvetett problémát és az ésszerűség határain belül közösen próbálják úgy csökkenteni, összehangolni a gyűléseket, hogy minél kevesebb szabad időt vegyenek el a dolgozóktól.

A Ságvári Endre
Művelődési Ház.
februári programjából

1- én 19 órakor: Mit tudsz 
Uránvárosról? Vetélkedő. (If
júsági klub.)

2- án 18 órakor: Erkölcs és 
jog. ' Kötelesség a munkában. 
(II. sz. bányaüzem részére.)

3- án 16 órakor: Munkásaka
démia II. Az üzemi demokrá
cia továbbfejlesztésének fela
datai. Előadó: Simon Sándor. 
19 órakor: Versenysport vagy 
testedzés. Film: Rajta, sport
társ; Az egészség városa; Lá
nyok az édenből. (Ifjúsági 
klub.)

4- én 14-21 órakor: Karnevál. 
A Karikás Frigyes úti Álta
lános Iskola rendezésében.

6-án 18 órakor: Discó műsor. 
Vezeti Horváth Péter. (Ifjúsá
gi klub.)

8- án 17 órakor: KRESZ-elő- 
adás gyalogosoknak. 19 óra
kor: Mit tudsz Pécsről? Ve
télkedő. (Ifjúsági klub.)

9- én .18 órakor: Franciaor
szág: Lyon, Saint Nazaires,

Utazzon Bakonyára

* .1 _z« .
Február 13-án a Magyarok 

című filmmel kezdetét veszi 
a X. magyar játékfilmszemle, 
melyet kilencedik alkalommal 
rendeznek Pécsett.

A Petőfi Filmszínházban ti
zenegy magyar film ősbemu
tatójára kerül sor. A Kihajol
ni veszélyes című film min
den bizonnyal közönségsikert 
arat. A. Filmregény négy órán 
keresztül mutatja be három 
nővér életét. Ezt a filmet külö
nösen a fiatalok figyelmébe 
ajánljuk. Az Amerikai ciga
retta szatirikus mű, a televí
zióból jól ismert Dömölky Já
nos alkotása. A Nyolcvan hu
szár Sára Sándor rendező 
munkája, Lengyelországban 
játszódik, főszereplői a 48-as 
huszárok. A Cséplő Gyuri 
társadalmi témát, a cigányok 
életét „boncolgatja”. A Közös

Tiszta udvar, 
rendes ház

ok utazási iroda reklámszövegét olvastam, de „Utazzon Bakonyára!” ezt nem találtam sehol, Pedig mindennap utazunk és gyönyörködünk a tájban. Mindig felfedezünk valami újat, amiben még nem gyönyörködtünk, vagy még nem láttuk. Minden évszak elénk varázsolja szépségét a tizennyolc kilométeres útszakaszon. De egy valami nemváltozik.Pécs felé jövet, a golgotái nagy kanyarból a szöl- lősi újtelep és szomszédsága tárul elénk. A négy- emeletesek tövében a patakpartig mintegy ittfelejtett „Mária—Valéria-telep” olyan a környék. Igaz, ebben nem emberek laknak, de azok „alkották” és az otthon töltött szabad idő jelentős részét ebben a környezetben élik.Kellemes, szobából csalogató idő van Ezt érzik a gyerekek is. Áz épületek között játszanak. Előkerültek már a görkorcsolyák, focik, s próbálgatják mennyit felejtettek. Az épületek mögött sufni, sufni hátán. Félcipősen nehéz megközelíteni. Sár, rendetlenség és trágyaszag.A tíz négyemeletes épület kis helyre zsúfolt gazdasági udvara ez. A Tiszta udvar — rendes ház mozgalomban nem a legelőkelőbb helyre kerülnének.Emberi hang után megyek. A kutya már jelzi a gazdinak, hogy idegen érkezett. Köszönésemet bi

Versailles, Nizza, Cannes. Dia
vetítés: Déri János. (III. sz. 
bányaüzem részére.)

10- én 16 órakor: Munkás-
akadémia II. 19 órakor: Szen
vedélyünk a sebesség. Film: 
Gyorsabban, messzebbre, ma
gasabbra. (Ifjúsági klub.)

11- én 14-21 órakor: Karne
vál. A Bánki Donát úti Ál
talános Iskola rendezésében.

13-án 18 órakor: Barátsági
est az Eszperantó klubban. 
Találkozás Pécsett tanuló kül
földi diákokkal. 19 órakor: 
Discó műsor. (Ifjúsági klub.)

15-én 17 órakor: Természetes 
gyógymódok. Akupunktúra.. 
Dr. Buga László ny. főorvos, 
az Egészség című lap főszer
kesztője. 19 órakor: Rejtvény- 
fejtő-verseny. (Ifjúsági klub.)

Állandó programok. Hétfő, 
csütörtök 16,30—17,30-ig pszi
chológiai tanácsadás. Kedd, 
szerda 16 órától szabás-var
rás tanfolyam. Csütörtök 18 
órától a szocialista brigádok 
klubestje. Vasárnap 18—22 órá
ig discó műsor, vezeti Hor
váth Péter.

zalmatlanul fogadják, aztán feloldódnak. Beszélgető partnerem a III. sz. bányaüzemnél vájár, vidékről jött, itt kapott lakást. Nagyon elégedett, jól érzi itt magát. A sufnit és az ólakat úgy „örökölte” egy barátjától. Nagy. hasznot az itt nevelt állatokból nem tud felmutatni. Ez arra jó, hogy a bánya után szabad levegőn legyen és valami hasznos munkát is végezzen. Ök már vágtak disznót, kettőt. Itt hizlalták.A tanácson a végrehajtó bizottság titkára sem tudja, mikor volt az első jogtalan területfoglalás. Talán az első lakás átadásakor. A terület egyik része PIK, a másik része tanácsi kezelésben van. A lakásokat most újította fel a PIK. Tizenkét milliót költött az épületekre. A lakók az ércbánya dolgozói. Pécsett lakó munkatársaikkal szemben a hátrányos helyzetüket ez a „háztáji’’ pótolja. Ugyanis Pécs megyei jogú városban olcsóbb a közszolgáltatás, van babatej és lehetne még sorolni. Nép- gazdasági szempontból jelentős hasznot hajtanak ezek az emberek.Csak éppen szemetbántó sufnirengeteg a gazdasági udvaruk! Kukái András
A szerkessztőség
postájából

Mentőautó szállított a II. sz. 
klinikára. Meglepően gyorsan 
intézkedtek. Kikérdeztek, vizs
gáltak, vért vettek stb. Orvo
sok, nővérek sürögtek, intéz
kedtek nagy gondossággal. 
Egy céljuk volt: a beteg mi
nél jobb ellátása.

Megnyugtató volt látni, hogy 
gondosan nevelik az utánpót
lást, a professzorok nem csi
náltak titkot tudományukból, 
az egyetemi hallgatóknak so
kat magyaráztak.

Jó benyomást szereztem a 
gyógyító munkáról, s ezért 
ezúton mondok köszönetét a 
professzornak, adjunktusnak, 
orvosnak, nővérnek, egy szó
val a személyzetnek, az áldo
zatos, odaadó munkájukért.

Soós József

r
Újítások és találmányok

Az 1968-as gazdasági irányítási rendszer, majd 1975-ben egy újabb rendelkezés szabályozza az újítási mozgalmat. Vállalatunknál 1968-ig kampányszerű az újítási javaslatok begyűjtése és elbírálása. Az 1965-ös évben például 886 újítást nyújtanak be dolgozóink, hasznosítani ezek mintegy harminc százalékát lehetett. Ebben az időben többségében a nem műszaki javaslatok kerülnek a bírálók elé. így különböző számítási táblázatok és nyomtatványok.1968-tól már csak. műszaki, vagy üzemszervezési javaslat számít újításnak. A munkaverseny szerves részét képezi az újítómozgalom, melyben 1972 óta vesznek részt szocialista brigádjaink és számuk egyre nő.Minden olyan újítás, mely a találmány színvonalát eléri, szabadalmat kap. Az évek során az újításokból és hivatalos fejlesztésekből vállalatunknál igen sok szabadalom született. Ezt tudva kerestük fel Fers Antalt, vállalatunk iparjogvédelmi csoportjának vezetőjét és kértünk választ kérdéseinkre.
— A köztudatban az él, 

hogy az iparjogvédelmi 
csoport csak az újítások
kal és ésszerűsítési javas
latokkal foglalkozik. Mi 
a helyzet a szabadalmak
kal?— Ez is a mi asztalunk. Szép számmal akadnak vállalatunknál milliós értékű találmányok, melyek szabadalmat kapnak — kezdi válaszát Fers elvtárs, majd folytatja. — Az újítómozgalomban jelentkező jelentős műszaki alkotásokat találmányként szabadalmaztatjuk. Továbbá az olyan műszaki fejlesztésekből eredő találmányokat is, melyek más helyütt is értékesíthetők. Csoportunk foglalkozik még más vállalatoknál kidolgozott találmányok átvételével és hasznosításával.

— Az újítás és a talál
mány között mi a különb
ség?— Az újítás olyan műszaki, vagy üzemszervezési megoldás, mely a vállalaton belül új. Hasznosításkor eredményt hoz és a javaslattevőtől munkakörében a javaslattétele nem várható el. A találmány viszont csak műszaki megoldás lehet és világviszonylatban újnak kell lennie.

— Az utóbbi években 
vállalatunknál milyen ta

(Folytatás az 1. oldalról)

— Mit fognak tenni a 
feladatok eredményes
megoldása érdekében?— Az SVG süvegekkel végzett kísérletek eredményeit elemezve értékeltük előnyüket és még ezer darabot igényeltünk. Célunk az, hogy általuk teljesítményeink növelése mellett a munkakörülményeinket is biztonságosabbá tegyük. Várjuk második fúrókocsink, a Minirondó megérkezését is. Folyamatban vannak a szükséges előkészületek ennek megfelelő fogadására. Már előre kijelöljük a vele dolgozó brigádot, a hozzá tartozó műszakiakat, előkészítjük a munkahelyeket. Kezelőit előzetes oktatásban részesítettük, a külszínen gyakorló fúrásokat végeztettünk velük, hogy az üzemeltetés már zökkenő nélküli legyen. Tovább növeljük a lafettás fúrőáll- ványok számát, várjuk a megrendelt fültokokat, hogy minden zajos mun

A X. magyar játékfilmszemle
bűn részben társadalmi, rész
ben bűnügyi témát dolgoz fel.

A Kossuth Filmszínházban a 
múlt évben bemutatott filme
ket vetítik, szám szerint ti
zenhármat.

Az Ifjúsági Házban a Balázs 
Béla stúdió és a főiskolások 
diplomamunkáinak vetítését 
tekinthetik meg az érdeklő
dők. A filmszemle ideje alatt 
sor kerül közönség-művész 
találkozókra.

A rendezők nyolc külföldi 
film vetítését tervezik, melye
ket a magyar közönség elő
ször tekinthet meg. így szov
jet, olasz és amerikai filme
ket játszanak részben az éj
szakai órákban. A külföldi 
filmek teljes áron, míg a ma
gyar filmek egységesen hat
forintos áron tekinthetők meg. 
Február 18-án a KO című film 
vetítésével ér véget a X. ma
gyar játékfilmszemle.

lálmányok kaptak szaba
dalmat?— A teljesség igénye nélkül néhányat említek. Az Andó robbanóanyag- töltő berendezés; a kettős ragasztású kőzetcsavar; a golyósmalom szabályozására szolgáló eljárás és a membránszivattyú. Most történik a szabadalmaztatása a folyamatos ellenáramú ioncserélőnek és a digitális aknajelző berendezésnek.

— Adott esetben az újí
tást benyújtó tudja-e, hogy 
újítása találmány, és min
den találmányként benyúj
tott újítás valóban talál
mány-e?— Nem tudja, de sejtheti. Amikor a műszaki megoldást kidolgozta, akkor szakirodalmat is tanulmányozott. Ha a javaslatával azonos műszaki megoldást nem talált, részéről valószínűsíthető, hogy találmányi színvonalat ért el. így történt ez a digitális aknajelző berendezésénél.— A kérdés második felére válaszolva nem min

den találmányként benyújtott újítás találmány. Előfordult már, hogy a vállalat vagy az Országos Találmányi Hivatal tüzötes vizsgálat után a megoldást nem minősítette találmánynak, mert ilyent már korábban, máshol alkalmaztak. De van olyan eset is mint például az Andó robbanóanyag-töltő berendezés bejelentése, ahol a Találmányi Hivatal újdonságrontó megoldásként egy 1931-ben szabadalmaztatott adagoló berendezést hozott fel. Ezzel kívánta bizonyítani, hogy robbanóanyag-töltő berendezésünk nem új. Vállalatunk bebizonyította, hogy a két műszaki megoldás közöt lényeges különbség van és így megkaptuk a szabadalmat.
— A szabadalom milyen 

jogokat biztosít a vállalat
nak?— Az adott műszaki megoldás gyártásának, használatának vagy értékesítésének kizárólagos jogát —• mondotta befejezésül Fers elvtárs.Veress Tamás

A terv feszített, 
de teljesíthetőkahelyen dolgozónknak biztosíthassuk ennek használatát. Elkészült üzemünk területén a súlyfürdő, melyet decemberben üzembe helyeztünk.

— Hogyan építenek a 
jövőben a szocialista bri
gádmozgalomra és a mun
kaversenyben eddig elért 
eredményekre?— A múlt év folyamán kialakult lendületet várjuk továbbra is dolgozóinktól. Kérjük, használják eredményesen a kezelésükbe adott gépeket, berendezéseket, gondoskodjanak azok karbantartásáról. Alkalmazzák a védőeszközöket, amelyek elsősorban az ő egészségüket védi. A szocialista brigádmozgalom minőségét kívánjuk tovább javítani. Szeretnénk, ha a Munka és művelődés akcióban több brigádunk és nagyobb sikerrel szerepelne, mint az elmúlt évben. Mindezek együttvéve segítik 1978-ban üzemünk közösségi és dolgozóink egyéni célkitűzéseinek megvalósítását. Nagy Sándor.
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Köztisztelet és elismerés Mészöly József, Gergely István, Kányási Imre, 
Csirke Dezső, Ostrosics János, Bodog Ferenc

Önkéntes rendőrök értekezlete a Szolgáltató üzemben Rájuk figyel az üzem
— Teljes a létszám — állapította meg Szalmási János, az üzemi önkéntes rendőri csoport volt vezetője, aki mint nyugdíjas vett részt az értekezleten. Köszöntötte a meghívott vendégeket, majd felkérte Talabér Imrét, az új csoportvezetőt, hogy tartsa meg beszámolóját az 1977. évi munkáról.Talabér elvtárs elmondta, hogy tizenhét aktíva vesz részt ennek a felelősségteljes munkának az ellátásában. A csoportot teljes egészében a gépkocsiszállítás üzemegység dolgozói alkotják. Tagja még az üzemegységvezető, En- gelmann József is, valamint Kosa József üzemvezető, akik a közlekedés- biztonsági tanács tagjai is.***Ismertette, hogy a csoport objektumőrző és -ellenőrző csoport néven működik. Elsősorban azonban a gépjárműellenőrzés a legfontosabb teendőjük E tevékenység során 1977- ben összesen 277 esetben voltak szolgálatban. Ebből közös ellenőrzésen a rendőrséggel 124 alkalommal, önállóan pedig 114 szolgálatot teljesítettek. Kilencvenhat esetben volt garázsellenőrzés, a kiadott útvonalat húsz alkalommal ellenőrizték.Munkájuk során három feljelentést tettek: két közlekedési szabálysértés és egy csempészés bűntény leleplezésében. Helyszíni biztosítást tizenhat esetben végeztek. Szólt arról is, hogy ebben a munkában sok párttag vesz részt, akik munkájukat pártmegbízatásként vállalták. Végezetül elmondta, hogy hatékonyabb lehetne a csoport munkája, ha mindenki egyformán venné ki részét a szolgálatból. így egy emberre kevesebb terhelés jutna.Ezután Kosa József üzemvezető szólalt fel. — Jó érzés — mondotta —, hogy üzemünktől ennyi önkéntes rendőr segíti a közlekedés biztonságát. Bár sajnos a megyében 1977- ben a közlekedési morál romlott, de önkéntes rendőreink munkája nélkül talán még rosszabb lenne a statisztika. Hangsúlyozta, hogy mint üzemvezető egyáltalán nem haragszik meg azért, ha egy gépko

ÉRTEKEZLET Balogh György karikatúrája

csit nem biztonságos üzem miatt leállítanak. Bár a termelésből kiesést jelent, de megtérül abban, hogy nem lesz balesetünk. Elmondta, hogy üzemünkben, de az egész vállalatnál tisztelet és megbecsülés övezi az önkéntes rendőri munkát. Ezután jutalmakat osztott ki a legjobbaknak.Kisdaróczi János üzemi pb-titkár a beszámolóhoz hozzászólva elmondta, hogy kicsit túl bírálónak tartja azt. Egy ilyen értékelő gyűlésnek talán ünnepélyesebbnek kell lenni. Hiszen ezt a munkát társadalmi munkában végzik az emberek, magánéletük rovására, s ezért csak köszönet jár. Jobban meg kell szervezni a beosztásokat és akkor egyformán jut mindenkinek a munkából Az üzemi pártbizottság is nagyra értékeli az önkéntes rendőri feladatokat. Abból indul ki, amit még a párt IX. kongresszusán Kádár elvtárs mondott: „Minden közéleti tevékenység alapvetően pártpolitikai munka.” Ezt a feladatot is így kell értékelni, mert a pártvezetö- ség mindig sokat adott arra, hogy a párttagság a lakóterületen is aktív pártmunkát végezzen. Megjegyezte, hogy örömmel tett eleget a párt annak a kérésnek, hogy fiatalítsák a csoportot, hogy az őrségváltás zökkenőmentesen történjen meg.***Gyimesi János rendőrőrnagy, a BM Közlekedésrendészet részéről köszöntötte az értekezletet. Elmondta, hogy nagy örömére szolgál az, amit itt tapasztalt. — Nagyon jó érzés hallani — mondotta —, hogy most már rangja van ennek a munkának és elismerik pártmunkának is. a rendőrség nagyon elégedett a csoport munkájával Majd köszönetét mondott a csoport tagjainak és köszöntötte a fia

talokat, kérve őket, kövessék a jó példát. Külön köszönetét mondott az üzemvezetésnek a nagy segítségért, amivel támogatja az önkéntes rendőri munkát és ezzel a biztonságosabb közlekedést.Hegyi József

Oláh János csapatvezető vájár és ifjúsági szocialista brigádvezető saraboló vitlával készletszállítást végez a IV. sz. bányaüzem 6-os csapatánál.Keller Gábor felvétele
Brigádunk névadója:

Gábor DenesA Munka és művelődés akció keretében hirdetett pályázatra készült brigádkrónikánkat a zsűri az egyik legjobban sikerült munkának minősítette. Ebben írtuk le névválasztásunk történetét és Gábor Dénes professzorral teremtett kapcsolatunk néhány epizódját. Az alábbi néhány sorban az Ércbányász olvasóit is szeretnénk meg- ismretetni e kiváló tudóssal.A Kísérleti kutatási és automatizálási üzem per- kolációs laboratóriumában dolgozó brigádunk 1972- ben alakult és akkor választotta a Gábor Dénes brigádnevet. Választásunkat az indokolta, hogy

Hat név — egy kollektíva. A IV. sz. bányaüzem 42-es fejtési szocialista brigádja tizenhárom évvel ezelőtt alakult, az akkori létszámot tekintve vágathajtó csapat volt. A feltárási munkák befejeztével,
1971-ben fejtési csapat lett és a korábbi 12 fős létszám hatra csökkent.— A brigád zöme alapító tag — mondja beszélgetésünk elején Bodog Ferenc, a brigád vezetője, majd így folytatja — jól összeszokott gárda a miénk. Évek óta együtt dolgozunk, ismerjük egymás gondolatát, a munkahelyen nincs idő a beszélgetésre, elég egy kézmozdulat, egy szemvillantás és mindenki tudja mit kell tennie.— Szocialista szerződést i 961-ben kötöttünk, azóta több esetben elnyertük az ezüst, illetve arany fokozatot. Higyje el, nagyon sokat számít a munkában, hogy milyen egy kollektíva. Eddig sikerült olyan szinten végezni munkánkat, hogy a körlet, az üzem elégedett volt velünk, tervünket mindig teljesítettük. A tavalyi eredményeink lehetővé tették, hogy az üzemben elsőként csatlakozzunk a Láng Gépgyár dolgozóinak felhívásához. A felajánlást egy brigádgyűlésen alaposan megbeszéltük, majd egyeztettük a gazdasági, társadalmi vezetőkkel Remélem, hogy a vállalt feladatokat problémamentesen megoldjuk.—. Nagyon jó érzés, hogy az üzem figyel ránk, de egyben nagyon nagy felelősség is, hiszen a többiek hozzánk igazodnak. Példát kell mutatnunk. Felajánlásainkat a szocialista brigádmozgalom hármas jelszava jegyében tettük.

Ez kötelez bennünket a jó, eredményes munkára. Nem elég csak a mennyiségi tervet teljesíteni, a minőség is nagyon fontos és e mellett rengeteg másirányú feladatok is vannak.— Brigádunk vállalta azoknak a gépeknek, berendezéseknek szocialista megőrzését, melyekkel közvetlenül dolgozunk. Ezek a gépek nagymértékben elősegítik munkánkat, nem mindegy, hogyan gazdálkodunk velük, nagyon drága a beszerzésük. A szerződéskötésben megbíztuk egyik munkatársunkat, ő felügyel — szinte személyi felelősséget vállalva — a karbantartásra, ezzel is csökkentve a bányászati önköltséget.—' Részt veszünk az újítómozgalomban is; új gépek, technológiák, korszerű berendezések megismerése, hasznosítása munkánkban, körülbelül így fogalmazhatnám meg a vállalást.— Ennek érdekében szakmailag képezzük magunkat, de járunk politikai oktatásra, ismeretterjesztő előadásokra is. Ma már a bányamunkához nem elég a puszta fizikai erő, elengedhetetlen a jó szakmai tudás, a széles látókör.A 42-es szocialista brigád nevében Bodog Ferenc brigádvezető írta alá a vállalást, hat ember elhatározását. Bízik benne, hogy ez a vállalás mindenképpen teljesül.Erb Jánosné
névadónk — magyar származású, külföldön élő fizikus — rendkívül eredményes, alapos és kitartó kutató, akinek nevéhez egyrészt az új tudományág születése — a holográfia —. fűződik, másrészt pedig világszerte ismert és elismert humanista, békeharcos.Tudományos alkotásának igazi kifejlődése a lézersugarak felfedezésével valósult meg. Módszere segítségével a tárgyak képének síkbeli rögzítése olymódon valósul meg, hogy azt különböző nézőpontokból szemlélve a teljes térbeliség elénk tárul. Munkássága elismeréséül a Svéd Tudományos Akadémia döntése alapján 1971- ben ő kapta a fizikai No- bel-díjat.Brigádunk érdeklődése a tudós iránt nem merült ki csupán a névválasztással. Nagy lelkesedéssel figyeltük tudományos cikkeit, a róla írott történeteket és a vele készült interjúkat.1973 februárjában Magyarországon tartózkodott és, ha a személyes találkozás létrehozása a rövid ittléte miatt nem is sikerülhetett, láthattuk őt a képernyőn a Ki miben tudós vetélkedő fizikai döntőjének zsürielnökeként.Továbbra is figyelemmel kísérjük tudósi és békeharcosi minőségében végzett munkásságát és nem mondunk le a személyes kapcsolat ápolásáról sem. Czakóné

A bánya veszélyei 
fokozták kíváncsiságomat

Horváth Tibor, a III. sz. 
bányaüzem villanyszerelője 
tősgyökeres pécsi, 1934- 
ben született Gyárvároson. 
Munkáscsaládból származik. 
Hatan voltak testvérek. A 
Magasépítő Vállalatnál ta
nulta ki a villanyszerelő 
szakmát, mégis 25 éve már 
bányában dolgozik, a vál
lalati törzsgárda aranygyű
rűvel kitüntetett tagja.

— Mikor és hol kezdteti 
a föld alatti munkát?— 1952-ben mentem a komlói szénbányához. Ott szálltam le először a föld alá Nem nyerte meg tetszésemet a bánya, foglalkoztatott az a gondolat, hogy ezt nem csinálom. Aludtam rá egyet-kettőt — azóta eltelt 25 év. Sokat hallottam és olvastam a bányászat veszélyeiről. Omlás, tűz, metán — s ez csak fokozta kíváncsiságomat.

— Ha jól tudom, hat 
évet töltöttél Komlón.— Igen. Ugyanis 1957- ben megnősültem, a többit ismered: utazgatás, albérlet, családalapítás. 1958- ban jöttem a MÉV II. sz. bányaüzeméhez föld alatti villanyszerelőnek. Uj környezet, más technológia, újabb tapasztalatok. Az ércbányászat akkor még gyerekcipőben járt. Nagyon sokat fejlődtünk az

óta: gépesítés, automatizálás. Felsorolni is sok lenne azokat a tényezőket, melyek azóta megkönnyítik, vagy helyettesítik az emberi kezek által végzett munkát.
— Bakonya után?— A III. sz, bányaüzem, 1963 óta. Az egykori kis üzemből nagy üzemmé fejlődtünk. Borús és derűs napokat éltünk át. Nemcsak a bányászat, hanem a szerelési technológia és szabványok is változtak. Hogy ezt követni lehessen folyton tanulni kell. Elvégeztem az erősáramú villamosipari technikumot.1969-ben Kiváló dolgozó kitüntetést kaptam. Tagja vagyok a többszörösen kitnütetett Kandó Kálmán szocialista brigádnak. Sok társadalmi munkát végzünk a társaimmal, főleg óvodáknak. Régen, még Bakonyán, évekig KISZ szervezőtitkári teendőket láttam el. 1960 óta tagja vagyok az MSZMP-nek.
— Mit szeretnél elérni, 

vagy elégedettnek érzed 
magad?—i Elégedett nem lehetek, mert ahhoz közömbössé kellene válnom. Szeretném gyermekeimet tisztességgel felnevelni, hogy hasznos tagjai legyenek a társadalomnak.Takács Lajos
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Idén is megrendezik a kézilabdaA VÁLLALATI horgászegyesület vezetősége összegezte a tagok fogási eredményét az 1977. évi fogási naplók alapján. A tagok az elmúlt évben összesen 9304 kilogramm halat fogtak. ebből 4924 kilogrammot a Pécsi tóból. Az eredményességet bizonyítja, hogy egy-egy tagra átlagosan 28 kilogramm fogás jutott.A PÉCS megyei város Tanácsa 1978-ban 12 darab tanácsi bérlakást ad vállalatunk dolgozóinak a bányászlakás akció keretében. Mind a 12 lakást a Siklósi városrészben kapjuk. A lakásjuttatásban részesített dolgozóknak tíz évi föld alatti munkát kell vállalnia.AZ ÉRCBÁNYÁSZ horgászegyesület február 5-én 9 órakor tartja az évi rendes taggyűlését a Központ tanácstermében. A vezetőség értékeli az 1977. évi munkát és meghatározza a további feladatokat, valamint jóváhagyásra kerül az 1978. évi költségvetés. Kérik a tagok pontos megjelenését.VÁLLALATUNK kérésére a Volán 12. sz. Vállalat lecserélte a Sásd—Ba- kóca—II. sz. bányaüzem viszonylatban közlekedő elhasználódott autóbuszt. Az új Ikarusz—211 típusú autóbusz kulturáltabbá teszi a közlekedést.A IV. SZ. BÁNYAÜZEM nőbizottsága a közelmúltban ülést tartott, ahol megbeszélték a siófoki iparági tanácskozáson kialakított feladatokat, valamint a párt nőpolitikái határozatának érvényesülését az üzemben. A tanácskozáson részt vett az üzem vezetője, párt- és szak- szervezeti bizottságának titkára is.
Könyvajánlás

Szigeti János: Egy tiszt a 
kémközpontból.

A magyar elhárítás hőskorát 
villantja fel a könyv, az ér
dekes téma méltán tarthat 
számot nagy érdeklődésre. A 
hidegháború első éveiben já
runk, amikor a nyugatra me
nekült fasiszta elemek már 
összejátszanak az ellenséges 
hírszerző szervekkel. Az első

Adunk és veszünk. Pillanatkép a pécsi vásárról. Keller Gábor felvétele

Dunántúli Napin Kupát
„Öregfiúk” fesztiválja 
a sportcsarnokbanFebruár 21-től a Baranya megyei Kézilabda Szövetség újra megrendezi a hagyományos Dunántúli Napló Kupa „öregfiúk” tornáját a városi sport- csarnokban.A másodízben sorrake- rülő bajnokság máris nagy érdeklődést váltott ki a városban. Az idősebb játékosok pályára küldése okos gondolat, amely a minőségi csapatok mellett színesíti, gazdagítja az eseménysorozatot.A mezőny ezúttal is

Foglalkozási óra az Acsády utcai óvodában. Keller Gábor felvétele
magyar hírszerzők kiépítik 
kapcsolataikat Ausztria és 
Nyugat-Németország kémköz
pontjaiban. Miként jut anya
gi támogatáshoz Svájcban a 
magyar hírszerzés? Hogyan 
sikerül megszerezni egy .kato
nai fontosságú találmány pon
tos leírását a Londonban élő 
gyárostól?

erősnek ígérkezik, elég csak egy pillantást vetni a részvevő csapatok listájára. Az Ércbányász csapata mellett részt vesz a Pécsi Bányász, Pécsi Dózsa, Pécsi Kesztyűgyár és a Komlói Bányász. Márkás együttesek, márkás játékosok randevúja lesz ez a javából, a közönséggel.Az Ércbányász játékosok készülnek a tornára, az újabb feladatok megoldására. Pados Imre játékosedző vezetésével heti két edzést tartottak, közben

Rohan az idő
Csúcsforgalom a járdán és az úttesten

Sport által teljesebbé 
válhat az életünk!

Bányász Kupa
Szabadság út, délután öt 

óra. Csúcsforgalom a 
járdán, s az úttesten. A 

gyalogátkelőhely szívja magá
ba a sétálókat. Igen, sétáló

edzőmérkőzésekre is sor került. Újság még a csapat házatájón, hogy játékra jelentkezett Borbély Attila és Reiner László, a két kiváló játékossal tovább erősödött csapatunk. Ez azt jelenti, hogy megemelkedett a követelmény is. A játékosok nem titkolják, hogy Kapás L„ Fónay Gy., Moró G., Pados I., Borbély A., Zagyva L.. Reiner L., Csikós L., Horn L., G. Kovács és Mihálovics G. volt NB-s játékosokkal a kupa megnyerését tűzték ki célul. Céljuk nem elérhetetlen, a múlt évben azonos pontszámmal, de rosszabb gól- különbséggel a Pécsi Bányász mögött a második helyen végeztek. Kíváncsian várjuk a torna befejeztével, sikerül-e az „őrségváltás”. K.—M.

kat, mert ott érdekes módon 
már szinte senki sem rohan. 
De a járművek igen, még ha 
a gyalogos azt dünnyögí is a 
teherautó felé, hogy állj meg 
öcsi. Fékeznek is, akik látják, 
hogy a zebrán sétáló foga
lomzavarban szenved és az 
úttestet valamelyik szép park 
sétányának tekinti.

Gázt adnak a vakmerők és 
ugranak szerte szét a gyalo
gosok, hogy utána cifra átkok
kal illessek a gépjárművezető 
le- és felmenőági rokonságát.

A hely most adott, de a 
példa sok gyalogosátkelöhelyre 
általánosítható. Félreértés ne 
essék, nem célom, hogy pál
cát törjek a gyalogosok fe
lett, hiszen az autósok sem 
angyalok. De lehetne ezt más
ként is csinálni és nemcsak 
a közlekedésben, hanem az 
élet bármely területén. Csak 
hát könnyebb mindent ÉN 
felkiáltással elintézni. Először 
mindent ÉN, aztán megint ÉN. 
Te és ők várjatok a sorotok
ra. Mert, hát ugye, a közért
ben is először ÉN kérek, az 
ilyen-olyan pénztáraknál ÉN 
jöttem előbb, MAGA menjen 
csak a sor végére. Pedig nincs 
egyes szám első személy, mert 
MI vagyunk. Pontosan ezért 
születtek az írott és íratlan 
szabályok. Ezek alkalmazása 
NEKÜNK szól. Nemcsak ne
ked és nekem, hanem MIND- 
ANNYIUNKNAK. Ezt kellene 
megérteni! Vagy értjük, csak 
éppen nem alkalmazzuk?

VERESS TAMAS

KERESZTREJTVÉNY
Rejtvényünk vízszz. 1., folytatva függ. 14., 35. és 31. sorá
ban Bertolt Brecht Kantáta Lenin halála napján című ver
séből idézünk. Megfejtésül az idézetet kérjük beküldeni a 
szerkesztőség címére 1973. február 10-ig. A helyes megfejtők 
között könyveket sorsolunk ki.

Vízszintes: 14. Keltezés. 15. 
Földbe süllyeszt. 16. Szerkesz
tőség röviden. 11. Iskolájáról 
nevezetes angol város. 19. 
Megszólítás. 21. Kis kutya. 22. 
Mondat kezdete! 23. Házikó. 
25. Rövid távolság! 26. Ég
boltja. 27. Gyógykenőcs. 29. 
Bútordarab. 33. I.T. 34. Lám. 
36. Gépkocsi márka. 37. Csi
ga fajta. 38. Létezik. 40. Hi
vatal — németül. 42. L.R. 43. 
Gyilkolja. 44. strázsa. 45. Ta
gadószó. 47. Kacat. 49. Elgon
dolás. 51. Sportkellék. 52. El
visel. 53. Díszít. 55. Az.onos 
magánhangzók. 56. Kézimun
kázik. 57. Helyet foglal. 58. 
Indítéka. 59. Rangjelző. 61. Pá
ra. 63. S.T. 64. Erre a helyre. 
65. Inni ad. 68. Y.E. 70. Tép. 
72. Kobalt. 73. Férfinév. 75. 
Német névelő. 76. Panasz sza
va. 77. Nagy edény. 78. Meg
győződése. 80. E.K. 82. Vég
nélkül tipeg. 83. Egy norvég 
város lakója. 85. Verés. 87. Á 
lúd hímje. 88. Kalauz nélküli.

Függőleges: 2. Merész. 3.
Közterületen. 4. V.U.N. 5. Fém
rész! 6. Kicsinyítőképző. 7. 
Eleven. 8. Pásztoristen. 9. P.S.
10. Kettős mássalhangzó. 11. 
Részben kizöldül! 12. Iránta,

Már szinte ostromállapothoz 
hasonlít a vállalati tömegsport 
bizottság helyisége. Nagy a 
nyüzsgés ezekben a napokban, 
ez érthető is, hiszen négy 
sportágban megkezdődnek az 
1978. évi Bányász Kupa küz
delmei.

SAKK. Tágas, világos, szé
pen berendezett helyiség fogad 
bennünket a MÉV szálló C- 
épületében. A terem a PMSC 
NB I. szakosztályának az ott
hona, de otthona a tömegsport 
versenyeknek is. Milyen szé
pen megfér egymás mellett 
az élsport és a tömegsport. 
Az asztalokon felállított táb
lák, versenyórák még esztéti
kai látványt is nyújtanak. 
Ilyen jó körülmények között 
valóban megújulást jelent a 
versenyzés. Óra indul, világos 
lép. . .

TEKE. Szentlőrinc! Ennek 
meg mi köze van a vállalati 
tömegsporthoz — kérdezhetné 
az olvasó. így nem sok, de 
úgy már igen, hogy a szent
lőrinci ÁFÉSZ tekeszakosztá
lya éveken át otthont bizto
sít a BK részvevőinek. A 
négy-öt éve épült csarnok 
ideális feltételeket teremt a 
bajnokság zavartalan rendezé
séhez. Jól fűtöt helyiségben 
két pálya várja a csapatokat, 
a bábuk állnak, a golyók a 
versenyzők kezében, csak do
básra várnak, hogy tarolja
nak. . .

ASZTALITENISZ. A legtöbb 
gond okozója. Úgy ahogy el
hárult minden akadály a baj
nokság megkezdése elől. Hely
szín a MÉV szálló B-épülct 
nagytársalgója. Két asztal a 
terem bal, illetve jobb felé
ben. Asztalok felett armatú
rák, a világítás jó. Látszatra

hozzá. 13. Nyúlfajta. 18. Név
elők. 20. Zenés összejövetel. 
24. K.S.F. 25. Hajófar. 28. Fo
hász. 30. Gépkocsi márka. 31. 
Kézben fog. 32. Az SZTK 
elődje. 39. Helyet foglal. 41. 
Áll alatti zsírpárna. 43. Idős. 
44. Lottó telitalálat. 46. M.R. 
48. Személyes névmás. 50. 
Azonos magánhangzók. 51. 
Ü.K. 54. Magyar város. 58. 
Arra a helyre. 60. Házikó. 62. 
Többség. 65. Zamata. 66. Ke
rek szám. 67. Korszerű. 69. 
Idegen női név. 70. Zokog. 71. 
Taszít. 72. Tengeri ragadozók. 
74. Tűzhányó. 77. Kívül. 79. 
Tea betűi. 80. Női név. 81. 
Nem fémes elem. 82. T.U.I. 
84. I.A. 85. Helyet foglal. 86. 
S.L. 87. Középen megnéz!

Juhász Károly
Lapunk január 1-i számában 

megjelent keresztrejtvény he
lyes megfejtése:

Látjátok őt szétvetett lábbal 
áll / szemben a Téli Palotá
val / férfikorának ifjú hevé
vel / fogja a Földgólyót.

Könyvjutalomban részesül
tek: Vizli János (7633 Pécs,
Páfrány u. 7.), Marék László- 
né (Központ), Szipli János 
(7673 Kővágószöllös, Újtelep 10. 
épület).

minden elfogadható, minden 
kielégítő. Mi akkor a gond, 
mi a rossz? Elsősorban a te
rem mérete, nem alkalmas 
ilyen nagymérvű bajnokság 
rendezéséhez. Igazság, hogy a 
terem nem erre készült, ez 
most szükségmegoldás és amíg 
jobb nincs, ezzel kell beér
ni. A mérkőzések szétszórtan 
lesznek, mivel több együttes 
üzemi helyiségekben rendezi 
meg a bajnoki mérkőzéseket. 
Javulás majd akkor várható, 
ha elkészül a PMSC kajakozó 
edző épülete, amelyben végle
ges otthont kap az asztalite
nisz. Ehhez pedig nagyobb se
gítségre, nagyobb társadalmi 
összefogásra lenne szükség a 
bázisvállalatok részéről, hogy 
az éveken át húzódó ügy vég
leges befejezést nyerjen.

TEREMFOCI ’78. A hagyo
mányok köteleznek, minden
féleképpen hasznos megren
dezni a „téli holtidényben” a 
mulatságos szórakozást, a te
remfocit. Ennek bizonyítéka, 
hogy a rendező szerv korlá
tozta a nevezéseket. Jövőre 
ezt nem szabad, módot kell 
találni több csapat fogadásá
ra. A mérkőzésekre a 39-es 
dandár úti iskola tornatermé
ben kerül sor, szerdai napo
kon 19 órától. Szépséghibája 
a bajnokságnak, hogy a mér
kőzések a nézők kizárásával 
kerülnek lejátszásra, mivel a 
késői kezdés miatt takarítás 
folyik az emeleten és a kar
zaton. Reméljük, ezek ellené
re is jóiramú, élvezetes csatá
rozásokat folytatnak a csa
patok, vigaszul csak annyit, 
hogy részletes beszámolót 
adunk a küzdelmekről.

—K—
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SzakembereinkkülföldönEavenleles fejlődés a Kutató-

A III. sz. bányaüzem 3-as szintjén egy felhagyott bányatérség visszarablását végzi — HRV—6-os rablo- vitla segítségével — Tari László vájár és Peregi József omlasztó csoportvezető vájár.
Milyen mercével...

Egy tanácskozás
vitájából

A nemzetközi tudományos együttműködés, a műszaki tapasztalatcsere ismét jónéhány szakemberünket szólította külföldre az utóbbi hetekben.A KGST moszkvai tanácskozásán dr. Czeglédi Béla üzemvezető, mint szakértő vett részt január 16—21 közöttBöhm László üzemi energetikus január 23-tól 28-ig Lengyelországban járt, ahol a szénbányászat szakembereivel együtt tanulmányozták az aknakötelek műszeres vizsgálata' nak módszereit.Tirkala Ferenc üzemvezető, Várhelyi Pál területi főmérnök és Mező Péter főmérnökhelyettes január 16 és 20 között Szlovákiában járt piackutatást vé- | gezve. j. K***

mélyfúró üzemben ményeképpen a brigádmozgalom a termelő munka egyik alapkövévé vált.1977-ben üzemünkben már 250 fő vett részt a szocialista brigádok munkájában. A Nagy Októberi Szocialista Forradalom tiszteletére indított munkaversenyhez azonnal csatlakoztak a szocialista brigádok. A vállalásokban híven tükröződtek a mozgalom célkitűzései, a gazdasági munka mellett a tanulás, továbbképzés, a politikai munka, a művelődés, az igazi közösségi élet követelményei is megfelelő súllyal kaptak szerepet.A végrehajtás nagy erőfeszítéseket követelt a brigádtagoktól is, de a célkitűzések elérésében nagy segítséget nyújtott az üzem gazdasági, politikai vezetése. a Kutató-mélyfúró üzem célja az elmúlt évben az Élüzem cím elnyerése volt. Az ehhez szükséges üzemi össznyereség- mutatót túlteljesítettük. A szocialista brigádmozgalom eredményei is igen jók lettek. Az értékelések után kitűnt, hogy a brigádmozgalom megfelelt az üzem- vezetőség elvárásainak.Az értékelő bizottság nehéz helyzetbe került. A jó eredményeket elérő brigádok rangsorolása nem volt egyszerű feladat, végül is csak kis különbségekkel előzték meg a legjobbak, az érmekre javasoltak a többieket. Az 1978. évi brigádfelajánlások összeállítása most folyik. Nehéz lesz a jó eredményeket túlszárnyalni, de szocialista brigádjaink mármegízlelték a siker ízét;Úgy tűnik sikerült megtalálni azt a helyes utat, azt az összefogást. mely remélhetőleg a további jó eredmények záloga lesz.Koch László

Kiemelkedő sikerek a 
szocialista brigádmozgalomban

Mt népgazdasági tervek nagy feladatokat jelente- nek vállalatunk minden üzeme számára. A tervteljesítés érdekében ki kell használnunk az ösz- szes lehetőséget. A megvalósítás nemcsak az üzem gazdasági, műszaki, politikai vezetésének, hanem az üzemi dolgozók kollektívájának felelősségteljes, jól szervezett munkáját igényli. Ez a szocialista brigádmozgalom egyik fő feladata.A Kutató-mélyfúró üzem szusi munkaverseny jó elmúlt öt évének visszate- szellemét, kintése alkalmas a szocia- 1975-ben ünnepeltük halista brigadmozgalorn sok- z^nk felszabadulásának 30. irányú fejlodesenek bemu- évfordulóját. A felszaba-tatasara. dulási munkaverseny aHonnan is indultunk el? gazdasági eredményeken 1974-ben üzemünkben a kívül nagy fejlődést ered- . szocialista brigádmozgalom ményezett a politikai ak-A vállalati Kl&Z-bizotl- LLiuny még. .gyermekcipő- - tivitásban, a közhasznú ■ ben járt, a kezdet sok ne- társadalmi munkák és a hézségével, hibáival küz- közös brigádmegmozdulá- dött. Hiányosságok voltak sok számának megnöveke- a vállalásokban, nem tűk- désében. Különösen a fi- rözték vissza kellőképpen zikai dolgozók brigádjai a feladatokat. Nagy volt a léptek előre.színvonalbeli különbség a 1fr7C , „fúrás fizikai és a nagy- ™f S részt műszakiakat magába- . ebcÁÍ1Z1?foglaló brigádok naplói ^adok munkájába oe- között. Az eredmények pcs° “dott egy-egy alkul- le«inkábh a sazdasáei mű- mázott női dolgozó, akik aszak; munkál Stoz" ód- Résében,jak a kulonbozo megmozdula-• sok szervezésében nagy1974 az MSZMP XI. segítséget nyújtottak;kongresszusának éve volt. Ekkor tért át az üzem a Ez lökésszerű fejlődést je- fúrásoknál a folyamatos lentett a mozgalomnak, munkára, s a zökkenőmen- melyre az üzemi felada- tes átállásban a szocialis- tok megoldása érdekében ta brigádokra komoly fela- egyre inkább támaszkodott dat hárult. E munka so- az üzemvezetőség. A szó- rán olyan szintre ért el a cialista brigádok szerződé- brigádmozgalom, hogy a sei már üzemi ajánlással középszintű vezetés rendkészültek A mozgalomban szeresen értékeli a brigá- részvevők száma ekkor 210 dókat, bevonják a közvet- fő volt. Az eredmények hí- len napi munkába. A szővén tükrözték a kongresz- ros együttműködés ered-

Személyi hírek
ság — a KISZ Pécs Városi Bizottságának egyetértésével — érdemei elismerése mellett Tukora Istvánt 1918. február 1-i ha-A szocialista brigádve- geknek is többet kell vé- tállyal felmentette a vál- zetők és műszaki patroné- gezniök. Ha minden mara- lalati KISZ-bizottság titká- lók tanácskozásán a II. sz. óék nélkül teszik, még- ri funkciójából, s egyúttal bányaüzemben megvitatták is mérhető Ezek után ma- Mészáros Istvánt, a IV. sz. és elfogadták — az 1977-es raH npkik is az üzemen bányaüzem KISZ-vezetose- gazdasági év munkája ^ül? tere Ln teliesíS gének titkárát bízta meg a I kozott alapján — a Szocialista . . , J - vállalati KISZ-bizottsagbrigád címek odaítélését. . elm> tanul ® titkári funkciójának ellátáSzó szerint megvitatták, jegyeben tett vállalás g^val.mert a hozzászólásokat vi- teljesítése, melyet teljesi- pri Kóbor József, t-ta követte. Vitatták azt, tettek. Az utóbbi teljesítő- Baranya megyei Tanács hogy a termelő és kiszol- sek már egyformán mér- Egészségügyi osztályának gáló szocialista brigádokat hetők mindenkinél. vezetője dr. Bank Józsefmilyen mércével mérjék? igazgatófőorvost nevezteEgymáshoz, vagy mások- kekünk, akik már a i.er- j.. a v^uajatj egészségügyi hoz viszonyítsák-e a válla- melés frontján dolgozunk, szoigálatunk vezetőjévé lások teljesítését? Arányá- itt helyben kell mindezt jij-g. február 1-i hatállyal, ban, viszonylagosan, vagy felmérni és úgy dolgozni,a vállalások teljesítése hogy szocialista brigádja-tükrében vizsgálják, érté- ink a mozgalom hármaskeljék a szocialista brigá- jelszavának eleget tudja-dnirQ+9 .nak tenni.dókat?Az üzemvezető hozzászólásából kiderült, hogy a nem értékelhető termelő szoicalista brigádok közül legtöbbjét az egyéni vállalások nem teljesítése miatt marasztalták el. Tehát a közös vállalások teljesítése megtörtént, amely mérhető és százalékosan kimutatható. Maradt tehát az egyéni vállalás — a tanulni, élni jelszó jegyében —. melyek teljesítése néha üzemen kívüli keretek között történik, s ennek nem tettek eleget.A kiszolgáló egységek a termelő brigádok munkájához kapcsolódóan vállalják a kiszolgáló munkát. Ez közvetlenül nem mindig mérhető százalékosan, de ha a termelő egység többet vállal és teljesít, akkor ezeknek az egysé-

Kukai András
A IV. sz. bányaüzem KISZ-vezetősége Soity Lászlót bízta meg a titkári teendők ellátásával, aki 1967 óta lakatosként dolgozik az üzemben.

ESTI FÉNYEK A SZIGETI ÚTON
Keller uaoor ieiveieie

A népi ellenőrzés megalaku
lásának 20. évfordulója alkal
mából a Munka Érdemrend 
bronz fokozata kitüntetésben 
részesült dr. Szikszal Géza, a 
megyei NEfl népi ellmőre, 
vállalatunk osztályvezetője.***

A Nagy Októberi Szocia
lista Forradalom 60. évfordu
lója tiszteletére indított szoci
alista munkaversenyben vég
zett kimagasló munkájáért a 
Szovjet Szakszervezetek Köz
ponti Tanácsa a Szocialista 
Munka Győztese kitüntetést 
adományozta Bus Imrének, a 
III. sz. bányaüzem 19-es fej
tési csapat csapatvezető vájá
rának. A kitüntetés átadására 
február 9-én Budapesten, a 
BDSZ székházában került sor.
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Harmincéves a Magyar
Honvédelmi Szövetség
Vállalatunknál is népszerű 

Javulnak a technikai feltételek1948. február 29-én a kenységben e munka félté- VII. országos bányász hon- Magyar Partizán Szövetség teleinek megteremtésében védelmi Kupaversenyen a és a Magyar Partizánba- jelentős eredményeket ér- férfiaknál 14 csapat, a rátok Szövetségének egye- tünk el. nőknél 12 csapat mértesülése útján jött létre az Az MHSZ legnépszerűbb össze tehetségét.MHSZ első jogelődje. Az szakága a lövészet, aköny- A sportkapcsolatokon túl évek hosszú során több nyűbúvár sport és a repü- a közös célok és feladatok esetben is változott mun- lés. Kedvelt sportág még végrehajtásai is bizonyít- kájának* és feladatainak az ejtőernyős, modellező, ják az MHSZ széles kap- megfelelően a szövetség rádiós, rádiós többtusa, csolatait, az állami, társa- neve. szabadonrepülő modellek, dalmi és tömegszerveze-Bármilyen nevet viselt hajómodellező, autómodel- tekkel. A lakosság — külö- is, a Magyar Honvédelmi lező. rádióiránymérő mo- nősen az ifjúság — megér- Szövetség vezetői és akti- toros és autós sport. tette pártunk honvédelmivistáinak tízezrei minden- a lövészsportról köztu- politikájának alapvető célkor a legfőbb követel- dott, hogy a legnagyobb kitűzéseit. Panov Józsefményt tartották szem előtt, létszámú sportág. Az hogy a haza védelmére ké- MHSZ lövészklubjai szer- szen állni és a feladatra az teágazó tevékenységet fejifjúságot felkészíteni az tenek ki a társadalom kü-
A kötelességtudás és 
a szorgalom 
jellemezte

Zika Mihosevics, az eszéki Norodna technika területi tanács elnöke ismerkedik az MHSZ Baranya megyei oktatóbázis munkájával, technikai felszereléseivel.Benkő Antal felvételeegyik legfontosabb állam- lönböző rétegeiben. Uttö- polgári kötelesség. rők, sorkötelesek leszereltA Magyar Honvédelmi katonak és idősebb férfiak. Szövetség és a vele együtt- sdt nők ls, megtalálhatok működő állami, társadalmi ezekben a klubokban, melyeknek legfőbb feladatukés tömegszervezetek mun-

A Mecseki
Ércbányászati Vállalat 

dolgozóinak lapja 
Felelős szerkesztő: 

Geisz Ferenc 
Szerkesztő: 

Ragoncsa János 
Szerkesztőség:

7633 Pécs,
39-es dandár út 19. 

Telefon: 15-851 
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Lapkiadó Vállalat 

Felelős kiadó: 
Braun Károly 
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kája nyomán a hazafias a lövész jellegű tömeg- és honvédelmi nevelő tévé- versenysport lehetőségeinek biztosítása. Nagy gondot fordítunk arra, hogy fiaink kitartóak, szívósak, edzettek legyenek, a nehézségeket is tudják viselni a fegyveres küzdelemben pedig fizikailag is megállják helyüket.Ezt a célt szolgálják az összetett honvédelmi versenyek, melyeket az úttörőktől kezdve a lakosság széles rétegei és különböző korcsoportjai részére szerveznek, elsősorban az MHSZ lövészklubjai. Hogy ezek mennyire népszerűek? Ma már közel másfél millió részvevője van a különböző szintű községi, üzemi, városi, járási, megyei versenyeknek. Nagy segítője az MHSZ az Edzett ifjúságért mozgalomnak is.Vállalatunk dolgozóinak körében is népszerű a lövészet. 1971. október 9-én került sor a MÉV szak- szervezeti bizottság és az MHSZ közös rendezésében a tömegsport számára az első országos bányász lövészverseny. Az eredmény:1. MÉV, 2. Mecseki Szénbányák 3. Dorogi Szénbányák, 4. Borsodi Szénbányák csapata A Honvédelmi Kupa versenyek minden évben bővültek létszámban. minőségben és szervezettségben.1977 szeptemberében a

Néhány perces ünnepségre jöttek össze az ÉDÜ műszerkarbantartó dolgozói az egyik műhelyben, munkaruhában. Csak egy személy volt ünneplőben:„Feri bácsi”, azaz Rostás Ferenc műszerész ügyeletes, aki utolsó, munkanapját töltötte az üzemben.Közel negyvenéves aktív munka után a nyugdíjasok sorába lépett.Zákonyi Sándor, a műhely vezetője méltattamunkásságát és köszöntemeg a dolgozók nevébenmunkáját. Az eltöltött további egészséget, hosszú évek emlékére az ÉDÜ ve- életet és jó pihenést, kí- zetősége egy nagyalakú vánságainak teljesülését.rézplakettel és pénzjutalommal tette emlékezetessé ezt a napot. Átadta továbbá az üzemvezetői dicséretről szóló oklevelet is. Külön ünnepséget, búcsúztatást tartott részére a Zi- pernovszky szocialista brigád, amelynek tagja volt, akik egy „Munkatársaidtól 1961—1978” feliratú népművészeti vázával és egy üveg minőségi itallal kedveskedtek neki.Feri bácsi elmondta, hogy 1957-ben került a vállalathoz és 1961-ben a műszerész csoporthoz, ahol napjainkig dolgozott. Jó erőben és egészségben érzi magát, de egyelőre pihen, majd később a kertben, gyümölcsösben ténykedik, de kihasználja majd a család Zsiguliját is.Harstein Jenő csoportvezető szerint sokéves ügyeleti munkáját a szorgalom és a kötelességtudat jellemezte. Az ügyeleti munka mindig megkövetelte az állandó fejlődést, az új műszerek megismerését, az üzemzavarok gyors elhárítását. Ennek és a szocialista brigádban vállalt kötelezettségének mindig eleget tett, ezért illeti az elismerés.A műhely dolgozói kézfogással köszöntek el Rostás Ferenctől és kívántak neki a következő évekre
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”lgy élünk, dolgozunk,

Az l-es körlet, 
műszaki brigád

■n krónikaírás nem más ** mint visszaemlékezés a múltra. A múltra, melyben váltakoznak a szép és borúsabb emlékek, történetek. Egy brigád krónikájának a megírása is ebből áll feltétele persze, hogy évekre visszamenő múlttal rendelkező kollektívárólveTznrészUtníeleníSTdformá- vála?zoltunk: az útkeresés, A fizikai munka mellett Xn T szoSsta bri- Új, megisme- nem feledkeztünk meg be-japan a szocialista d rese kikiserletezese, meg- osztottaink, brigádjaink lndóme°gZSgmÍS' Sérüli ^ása A 6Oas évek közt szocialista ’ neveléseS^Fi- het a kérdés- Érdemes-e regl uzemunk> az I. sz. gyelemmel kísértük a hár- ilvtn rövid időszak törté- ban5'™zcm erckeszlete ki- más jelszó teljesítését E váló meruloben volt. A stabil munkánk eredményességét szunk P?gen Igen mert íz törzsgárdával rendelkező igazolja, hogy a már ha- Xn ' íhí három év Is üzem letszámának új mun- gyományos vállalati vetél- esíménvdús8 mertCollektí- kalehetőséget kellett adni, kedősorozaton az első két • a éLk°'helyez&‘kMetSnk érte ek elejétől szoros kapcsolatot lítása ‘ meg’történik e \ z Brigádjaink az üzemben tart a szocialista brigád- ü vezetősége az I kör- indított versenyeken értek mozgalommal, a műszaki ® Se Id a III sz el íó helyezéseket, fiatal patronálás kereteben. bányaüzem területén levő ^^szaki kollégáink pedigSokat gondolkoztunk keleti táró ércvaevonának tobb vállalati és üzemi azon, mi a legjellemzőbb lefejtésére technikusvetélkedőt nyer-kollektivankra, mi adja így váltunk idegen lé- tck uaeg. A fokozatosan króinkánk vázát? Rövid giósokká” Uj terület új növekvő eredményeink kö- idő után szinte egyszerre probiémák. Kétszeri autó- teleztek is bennünket.buszozás, idegen szállító ííag^ gondot fordítottunk személyzet tárószállítás és , ,í" d°tg°zoinlikalsorolhatnám még tovább a va . foglalkozásra, szakmegoldásra váró kérdése- 11131 felkészítésre, ket. A mélyművelésű bá-Az álmatlan éjszakák nyákban soha nem látott eredményesek voltak. Meg- üregbiképzést kezdtünk, birkóztunk a feladatokkal, biztosítóanyagként azt a még jobban összekovácso- kőzetet alkalmaztuk, mely lódott kollektívánk. Nem- már kezd barátunké vál- csak saját tervünk teljesí- ni, melyyel szemben min- tésére voltunk képesek, dennap harcot folytatunk, hanem a fokozatosan gyen- Vállalatunknál még soha- gülő üzemi eredményeket sem használt, nagymeny- is tudtuk pótolni olymér- nyiségű robbanóanyag moz- tékben, hogy üzemünk az gáttá meg talpunk alatt a Élüzem címet, mi pedig a talajt, hogy az elemek Szocialista Munka Körlete harcából mi kerüljünk ki címet értük el. győztesen.Az élet ment tovább, Ez a győzelem —-nem nem volt időnk a babero- könnyű, a kudarcok út- kon üldögélni, a jól kiala- vésztőjén keresztül vezet krtott munkahelyek. fá- újabb és újabb álmaUan radtságos munkánk ----mölcsét eszegetni. £yu- éjszakákon át, mi mégis , ,, , ,1971 bízunk benne, hogy sike-augusztusában költözés rül mert a szocialista bri- az üzemből elsőnek ismét gádmozgalomban kiková- jelenlegi munkahelyünk- csolódott kollektívánk ere- re, a IV. sz. bányaüzembe. je nagy. nagy dolgokra ké- És ismét az útkeresés. Az pessé teszi őket és, mert ui CS ismeretlen proble- mj js valljuk Váci Mihály mák■ Á magas Jtőzetho- szavait: „Nem. elég a jóramérséklet, más kőzetviszo- Mártii, a jót akarni kell, nyok, ezermeteres mélység! nem elég a jót akarni, Áttanulás a gondolkodás a jéért tenni, tenni kell.” erős próbatételét éltük átezekben a hónapokban. Róka Sándor
Egységes szemléletre, cselekvésre van szükség

Nagyobb ellenőrzést, 
hatékonyabb agitációt

— Az 1977. évi munkát nehezítette az anyag- és a munkaerőhiány. Ennek ellenére az 1977-es cselekvési programban meghatározottakat teljesítettük — mondotta Kosa Józsej üzemvezető a Szolgáltató üzem ez évi első pártbizottsági ülésén, szóbeli kiegészítőjében. lyüket Ehhez javítani kell alapszervezeteken múlik, a szociális ellátottságot is, hogy feltárják a tartalé- de főleg a jó munkahelyi kokat, segítsék a haté- munkaidő ki- anyagtakaré- Felhívta a fi-A nárthizottsáe — melv légkör kialakltasa az elen- konyságot,az W77 éS csTleS fedhetetlen. Ez pedig még használást,program téliéi tésé ésaz bénzt sem igényel- íó szó> k°sságot.1978 évi Cselekvési Drog- emberség, figyelmesség a gyeimet, hogy a szakmairamnf tárrvaltn — -F be- vezetés részéről és egymás továbbképzéseknek is sze-írónt Ál+ulónnc + rPDP hnerv löcrvor* niránt. Általános volt a vé- repe kell hogy legyen a lemény, mely szerint na- munkastílus javításában: gyobb ellenőrzést kell vég- Figyelmeztetett arra, hogy vezető szer- ügyelni kell.számolót egyhangúlag elfogadta. Kosa elvtárs köszönetét mondott a párttag-sásnak a tórtbizottsáenak rehajtani a vezető szer- ügyelni kell. nehogy a g • P 8 veknek, mert a kiadott módszerek keveredjenek,a program megvalósítású nak segítségéért. Kérte, hogy a jövőben is ilyen munka elvégzésének egyik például a párttitkár gazfeltétele a rendszeres és dasági ügyeket intézzen, a gazdasági vezető pedig olyan pártügyeket, amihezáldozatos, lelkes munkával alaP°s ellenőrzés, támogassák a tervteljesí- Kisdaróczi János üzemi tést.A felszólalók elmondták, Jek?z\et munkáját. Megái hogy a dolgozók felvilágo- luphotta, hogy a partalapnh titkár összeeezte az ér- nlncS j°ga' A feladat aZ> FXJL? „FXfihogy minden vezető lássa el a saját feladatát, legjobb tudása szerint. A«&.. .« tervek,. .. cXt- Mg* a ,,syeítűzések megismertetése to- 1977-ben, mert ket alaPve^vábbra is fontos feladata to szempontot tűztek kiaz alapszervezeteknek, célul: az eszmei-politikai ez j-gy jesZj az iQ7g_as cse-Fontos még ügyelni arra, meggyőzést, illetve a gaz- lekvési programot is ered-hogy a dolgozók otthonuk- dasági munka hatékonyabb ményesen teljesítjüknak érezzék a munkahe- segítését. Továbbra is az ‘ Hegyi Józseí
met a gazdasági ellenőrző szerepükre fordítsák. Ha
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Munkájuk nélkülözhetetlen

Hatszoros „aranyosok
helyi méréseket végeznek a munakhelyeken, valamint üzemen kívül 20 kilométeres körzetben. Az eredményekről rendszeres nyilvántartást vezetnek, így állandóan visszamenőleg is ellenőrizhető az esetleges sugárszennyezettség. Az időszakos orvosi szűrővizsgálatok rendszerezése, beosztása, valamint a baleseti források felderítése is az ő feladatuk.Munkájukon kívül még annyit, hogy ők az üzem legidősebb szocialista . brigádja. Megszakítás nélkül hatszor nyerték el az „aranyat”. Nevük: Jolit Curie szocialista brigád.Keller Gábor

Lényeges javulás tapasztalható

Képünkön az NP—420L szennyezettség mérőnél a műszerhitelesítéssel kapcsolatos teendőket beszelik meg Kovács Józsefné. Rózsa Ivánné és Börzsönyi János.A különböző sugárszeny- nyezettségeket műszerekkel mérik a dozimetriai csoport dolgozói. Az adatokat folyamatosan feldogoz- zák és ezek ismeretében mindig meg lehet tenni, a szükséges intézkedéseket — írja az Ércdúsító üzem munka- és egészségvédelmi útmutatója.,A fehér színű bejárati ajtón apróbetűs felirat: dozimetria. Belül az aszta- iokon műszerek, üvegajtós szekrények, bennük vegyszerek, kisebb műszerekés a hozzávaló segédanyagok.

A padlón ládák sokasága — melyektől alig lehet megmozdulni — műanyag palackokkal. Vizeletminták. Ezen mintákon keresztül a dolgozók esetleges belső sugárszennyezettségét, in- korporálódását ellenőrzik. A dozimetriai csoport munkájához tartozik még az úgynevezet inaktív porhelyzet mérése, mely az ércosztályozó szilikózisos jellegű betegségeinek megelőzését szolgálja. Az erősebb aktív porszennyezettség elkerülése érdekében
nem szólt
senkinek

A patronáló mozgalom 
kialakulása, továbbfejlesztésebrigád, KISZ- és MHSZ szervezet épített ki hosszú időre szóló kapcsolatot. 1971-ben vállalatunk pártós tömegszervezetei az érdekelt gyermekintézményekkel felmérték a patronáló munka hatékonyságát A felmérés és elemzésalapján a vállalati pártvégrehajtóbizottság határozatot hozott a patronálási tevékenység továbbfejlesztésére.

Az iskolák, óvodák és bölcsődék patronálása városrészünk építésének kezdeti szakaszára nyúlik vissza Az ötvenes évek végén az I. sz. bányaüzem és a Kutató-mélyfúró üzem dolgozói készítették az első szemléltető eszközöket és játékokat az akkor épült iskolák, óvodák részére. Az intézményekkel az akkori kapcsolat, a Patronálás az érdekelt szülőkön keresztül alakult ki.A patornáló mozgalom kialakulásáról, továbbfejlesztéséről, a patronáló munka célkitűzéseiről és a további feladatokról kérdeztük Simon Sándort, a vállalati szakszervezeti bizottság közgazdasági munkatársát, aki a következőket mondotta.— A szocialista brigádmozgalom fejlődésével szocialista brigádjaink patronálási kötelezettséget vállaltak egy-egy intézmény segítése érdekében. Az 1965-ös évtől számíthatjuk, hogy a szocialista brigádok kétoldalú kapcsolatot építettek ki. Fizikai, anyagi segítségadás az üzemi kollektívák részéről, kultúrműsorral való szereplés az üzemi rendezvényeken az intézmények részéről.— 1967-től az iskoiák esetében nemcsak számbelileg, de tartalmilag is fejlődött a patronáló mozgalom. Egyre több szocialista

— Üzemeink gazdasági vezetése és társadalmi szervei az intézmények igényeihez egyre jobban alkalmazkodva kialakították és az adott területre összpontosították az üzemi szervek sajátos tennivalóit. A patronáló tevékenység hatékonyságának növelése érdekében törekedni kell arra, hogy valamennyi üzem és intézmény kétoldalú szerződésben rögzítse az együttműködést.— A tartalmi kapcsolatok további gazdagítása a tanuló ifjúság és a felnőtt dolgozók műveltségét, világnézetét, erkölcsi és politikai egységét erősíthetik. Az elkövetkezendő években a kollektíva érdekében elsősorban a vállalaton belüli társadalmi munkát növeljük, a külső intézményeknél vállalt pat- ronálások mellett — mondotta befejezésül Simon elvtárs.
V.

közelmúltban tar- ** tották meg a IV. számú bányaüzemben a társadalmi rendészek összevont aktíva értekezletét, amelyen az üzem gazdasági vezetése és a szakszervezeti bizottság képviselője is részt vett.Az értekezleten beszámoló hangzott el az 1977; évi társadalmi tulajdon védelem helyzetéről és az 1978. évi feladatokról, Csősz Jenő üzemrendészelőadásában.Az előadás megállapította. hogy az üzem olyan konkrét intézkedéseket hozott és valósított meg ezen a területen, aminek következtében lényeges javulás tapasztalható a társadalmi
A versenyszerem kezdettől fogva adott

A hetes-fogat

Felvételünkön balról jobbra: Kovács László, Faragó Imre és Henez Béla a 41-es csapat tagjai fémtámbe- állítást végeznek. Kiss László felvétele
Az 1966-ban alakult 41- es csapat az alakulást követően a gazdasági munkavégzés terén haramosan az élre tört. A legjobbak közötti „helyfoglalás” azóta is szinte töretlen. Az 1977- es évben termelési tervüket 143,9 százalékra, önköltségi tervüket 56,5 százalékra teljesítették. A jubileumi munkaversenyben eredményes munkájukkal a II. sz. bányaüzem fejtési csapatai közül az elsők lettek.Minden ilyen, vagy ehhez hasonló hír hajlatán önkéntelenül a felszínre kerül, hogy hogyan? Mi kell ahhoz, hogy egy kis közösség, esetünkben egy fejtési csapat munkája során kimagasló eredményt érjen el? E kérdésre kerestünk és kaptunk választ Faragó Imre csapatvezető vájártól és Lábán János üzemvezetőtől.— Hosszú évekre vissza vezethető a csapat magasszintű eredményes munkája — mondja Lábán elvtárs, majd így folytatja. —■ Jellemző rájuk a hallat- I lan akarat, a balesetmentes munkavégzés és az új technológiák bevezetésében való kezdeményező szerep vállalása. A társadalmi munkavégzésben is élenjárók. a szakmai önképzésük is töretlen. Az elmondottak talán úgy tűnhetnek, hogy más csapatokra is általánosíthatók. Bizonyos mértékig igen, de a 41-es csapat a kezdettől fogva élen jár és, ha akadnak is időnként apróbb „megingások”, szinte jól is jön. Hogy miért? Mertnem kell félnünk attól,

hogy elveszik másoktól a munkakedvet —• válaszol mosolyogva saját kérdésére az üzemvezető.— Az elmondottakat hogyan látja a csapatvezető?— Mindig az vezérelt bennünket, hogy versenyezzünk. A körletben így kialakult egy nem hivatalos versenyszellem. Volt olyan időszak — amikor három szakban jártunk —, hogy egymás között is azon versengjünk, ki tud többet? Haverok vagyunk mindannyian, széthúzás nincs köztünk. Amikor a csapat összeállt csak a munka érdekelt mindenkit. Hogy a pénz miatt? Nem hiszem bár igaz, hogy akkor még igen fiatalok voltunk, de most is ugyan olyan intenzitással dolgozunk. Különben mutasson nekem olyan embert, akit nem érdekel, hogy mi van a borítékban? Annak idején voltak csalódásaink, mert az értékeléskor a szemünkre vetették a kulturális életből való hiányunkat. De ez már régen volt.— Üzemünkben az új technológiák bevezetésénél mindig számítunk a csapatra — veszi át a szót az üzemvezető. — Élenjárók voltak a fémtámbiz- tosítás. oszlopos fúróállvány alkalmazásánál. A múlt évben omlásveszélyes munkahelyen vágatpillérek visszafejtésénél sikeresen

A társadalmi tulajdon 
védelme kötelesség
tulajdon megóvása, annak védelmének területén. Ehhez járult még a társadalmi rendészeti aktívák munkája, amely főleg a társadalmi tulajdont károsító cselekmények felfedésére, megelőzésére és realizálására irányult. Év közben több hasznos észrevételt, javaslatot tettek nagymértékben segítve ezzel az üzemrendészet munkáját.

A gazdasági és társadalmi szervek — az 1977- es évben kiemelkedő munkát végző aktívákat — erkölcsi és anyagi elismerésben részesítették, öten Elismerő oklevelet, heten pénzjutalmat, nyolcán pedig tárgyjutalmat kaptak. Az üzem szak- szervezeti bizottsága 17 társadalmi rendésztkönyvjutalomban részesített. Dénes Lászlóné

„Eredmény-
hirdetés” 
a II.sz.üzemben

alkalmazták az üzemben kísérleti célra elkészített távirányításos rakodógépet.— Tudjuk, hogy a gépi berendezések a munkánkat hivatottak segíteni. Ezért vállaljuk — folytatja a beszélgetést Faragó elvtárs — és egy-egy jobb fogással igyekszünk még inkább kihasználni a berendezés adta segítséget. Gondjaink? Semmivel sem kisebbek, mint más csapa toknál.

A szocialista brigádmozgalom 1977. évi eredményeit értékelték a brigádok s az üzemi versenybizottság tagjai. Sok önkritikus vélemény, kritikai észrevétel és vita elhangzása után számolhatunk be olvasóinknak a II. sz. bányaüzem „eredményhirdetéséről”. .......1977 év elején 91 brigád 714 tagja nevezett a mozgalomba, s vállalásának maradéktalanul hetvennégy brigád 544 brigádtagja tudott eleget tenni. Az aranykoszorús szocialista brigád címet 20, az ezüstöt tizenöt, a bronzot tizenkettő, a brigádzászlót négy, az oklevelet tíz brigád nyerte el. Tizenhárom brigád az éves eredményei alapján a Szocialistabrigád címet megtarthatja;A brigádok hétezer vállalt társadalmi munkaóra helyett 13 298 órát teljesítettek. Az év folyamán hatvannégy újítást adtak be, s hat brigádtag kiváló újító lett.Igen sok kulturális programon vettek részt a brigádok. Az üzemi közönség- szervező hálózat 1976-ban 540 brigádtagot tudott kulturális rendezvényre „csalogatni”. Ezzel szemben 1977-ben 1956-ot. Az MM- akció városi döntőjébe került egy brigád.A statisztikai adatok pozitív változásán túlmenően is volt fejlődés a múlt évekhez viszonyítva.
— A jövőre nézve mi

lyen tanulságot vont le a 
versenybizottság ?— Továbbra is szeretnénk megértetni szocialista brigádjainkkal a tanulás jelentőségét. A tulajdonosi szemlélet formálásában, kialakításában kívánunk előrelépni. Az , elmúlt évekhez viszonyítva legjobbnak ígérkező MM- akcióba szeretnénk minél több brigádot bevonni. A termelési vállalások értékelésénél a volumenteljesítést akarjuk bevezetni, s ezért már az évi vállalásokat így kérjük brigádjainktól — mondotta Nagy Zoltán, a versenybizottság titkára. Kukái András

— Hát ez az — szól közbe Lábán elvtárs —, Imre köztudottan szerény és csendes ember, de határozott. Az elért eredményekhez köze van a személyének. Az viszont tény, hogy egy ember nem tud csodát művelni, ehhez társak kellenek. Imrének ez sikerült, mert olyan társakra lelt, de ezt hagyjuk, mert félő, hogy közhelyet használnék. Az eredményeik bizonyítják, hogy kiváló kollektíva a 41-es csapat. Lelkes munkájukról, a töretlen buzgalommal végzett mindennapokról még igen sokat lehetne mondani. Mindig a terv teljesítése hajtotta őket és ez a lényeg. Vagy nem így van, Imre?— De igen, és most így utólag lehet, hogy hiába mondom, de a jubileumi munkaversenyt meg akartuk nyerni. Nem mondtuk senkinek, de mi ezt elhatároztuk. Veress Tamás
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Szórakoztatás,
zenei
műveltség
fejlesztéseA közművelődés, ezen belül a zenej műveltségünk fejlesztésében fontos szerep hárul vállalatunk fúvószenekarára. Az Aranylant diplomával kitüntetett zenekarunk c feladatnak igyekszik eleget tenni: gazdag programmal készült az érdeklődők szórakoztatására, zenei nevelésére.Zenekarunk január 19-én a Magyar Rádió Pécsi Stúdiójában volt felvételen, ahol a Nagy Októberi Szocialista Forradalom 60. évfordulója tiszteletáre múlt évben tartott hangversenyének legsikerültebb számait vették hangszalagra. A felvett számokkal bizonyára gyakran találkozunk a rádió műsorában.Január 23-án Pécsett a Puskin Művelődési Házban tartottak hangversenyt, amit a zenebarátok nagy örömmel fogadtak.Sikeres szerepléseik alapján a Magyar Rádió Budapestre is meghívta felvételre az együttest. Március 12-én a 6-os stúdióban fognak szerepelni. Jelenleg nagy szorgalommal gyakorolják a felvételre kerülő számokat. A műsorra kerülő műveket az egész ország, sőt külföld is hallhatja...A fúvószenc népszerűsítése, a zenei érdeklődés felkeltése, a dolgozók zenei műveltségének fokozása, a fiatalok fúvóshangszeren való játszásának ösztönzése, a hadsereg tagjai és a dolgozó nép hagyományos kapcsolatának erősítése érdekében a Magyar Néphadsereg Központi fúvószenekara és vállalatunk fúvószenekara 1978. január 17-én együttműködési szerződést kötött.A szerződés gazdag programot tartalmaz: évente közös hangversenyek szervezése, a helyőrség felkérésére katonai ünnepségeken való szereplés, zenés alaki bemutató tervezése és begyakorlása, kották kölcsönzése, szakmai tapasztalatok és szervezési módszerek kölcsönös kicserélése, a honvédelem eszméit népszerűsítő művek játszása, a sorkötelesek zenei felkészítése, a felszerelések kiegészítésében segítségnyújtás stb. A két együttes munkájának javításán. fejlesztésén túlmenően tehát a közönségnek is hasznot hoz a megkötött szerződés.Az együttműködés első állomása lesz az április 10-én megrendezésre kerülő közös hangverseny, amit a Pécsi Nemzeti Színházban fognak tartani.JUHÁSZ KAROLY

Március elején kezdődik a lakásépítkezés

Mem jellemző, hogy a vállalat központjába belépők önfeledt mosollyal tologatják a súlyos bejárati ajtót. Január 22-én délelőtt vállalatunk dolgozói közül több mint hetvenen mégis így tettek. A tanácsteremben sokan csoportokba verődve latolgatták a „lehetőségeket”, és akadtak, akik félrehúzódva még mindig hitetlenkedve nézegették a meghívókat. Többen feleségükkel együtt jöttek a nagy „eseményre”, mondván: közös az öröm, osztozzunk együtt belőle.Te hol kaptál? Hallatszott innen is. onnan is és a válaszok különbözőek voltak. Egy volt a fontos és ok a mosolyra: a megjelentek — egyelőre papíron — lakáshoz* jutottak.Többször írtunk már a vállalat dolgozói részére tervbe vett Hajnalka utcai építkezésről. Az építkezés, ha nem is kézzelfoghatóan a fent említett napon kezdetét vette. Annak idején a Kállai Éva téri szövetkezeti lakások építésekor megalakult az Ércbányász Munkáslakás-építő és Fenntartó Szövetkezet. E szövetkezet most bővült a leendő Hajnalka utcai lakókkal.A tanácsteremben, amikor elfoglalta helyét az elnökség, Berkes Sándor, a szövetkezet elnöke köszön-tötte a megjelenteket, s elkezdte tájékoztatóját— Az építkezés fővállalkozója és a beruházási tevékenységet ellátó az Ércbányász Munkáslakás-építő és Ferintartó Szövetkezet lesz. a fővállalkozó tevékenységét kiegészíti a különböző alvállalkozók és szállítók rendszere. Az épület alagútzsalus rendszerrel készül, a vizesblokk (fürdőszoba, W. C.) előregyártott térelemként kerül beépítésre. A lakások építése március elején kezdődik, míg a közművek építése ez év harmadik negyedévében. Az épület várható átadására nehéz pontos dátumot adni, de a tervezett időpont ez év decembere.— A lakások összkomfortosak lesznek, központi

A Ságvári Endre
Művelődési Ház
és a Pécsi Ifjúsági Ház 
februári programjából 

Ságvári Endre Művelődési Ház

16-án 18 órakor: Lakáskultú
ra. Tillai Ernő előadása. (Az 
Anyag- és áruforgalmi főosz
tály részére.)

20- án 18 órakor: A magyar 
eszperantó története 65. év
forduló emlékünnépsége.

21- én 17 órakor: A művészet 
hozzád szól. Vetítettképes elő
adás. (Munkásszálló.)

23-án 18 órakor: Moszkva,
Leningrád, Kljev. Regőly Zsolt 
előadása színes diákkal. (Kí
sérleti kutatási és automati
zálási üzem részére.)

25-én 15 órakor: A Nemzet
közi barátság hete alkalmából 
eszperantó barátsági délután. 

Ifjúsági Ház
15-18-ig: Filmszemle. Napon

ta 14 órától Cintula discó.
15- én 16 órakor: Balázs Béla

stúdió I. program. 20 órakor: 
Szababila egy napja - NSZK 
film. ,,

16- án 16 órakor: Balázs Béla 
stúdió II. program. 18 órakor:
II. program. 20 órakor: Szer- 
pico — amerikai film.

17- én 16 és 18 órakor: A
filmművészeti főiskola filmjei
nek bemutatója. 20 órakor:

Szabad az út
a Hajnalka utcába
fűtéssel és melegvízszolgáltatással. Pécsett elsőként itt kerül alkalmazásra tetőtéri gázkazántelepítés. A 73 lakás közül 30 két és félszobás és 43 háromszobás lesz. A földszinten kapnak helyet a garázsok és a lakásokhoz tartozó közös használatra szolgáló helyiségek (lomtárak, folyosók, közlekedők, kerékpár- és gyermekkocsi-tárolók stb.) Az épülettömb keleti végében kap helyet egy 180—200 négyzetméteres Csemege üzlet, a hozzátartozó raktárakkal és szociális helyiségekkelegyütt. Az épület többszintes lesz.Röviden, a lényeget kiemelve így lehetne összegezni az elhangzott tájé
Csaló képüzérek

Egy gerezslaki munkásember panaszt tett a rendőrségen azért, hogy egy taxival közlekedő, jól öltözött és behízelgő modorú házaspár, kihasználva a festményekhez vajmi ke- veset értő falujabeli emberek jóhiszeműségét és anyagi jólétét — a könyvesboltokban 35 forintért kapható reprodukciókat keret nélkül 200, keretezve pedig 1100 forintos áron hozták forgalomba. S tették ezt olyan látszatot keltve, mintha ők maguk a Képcsarnok Vállalatnál dolgoznának, s ott kedvezményes áron jutottak volna a „művészi értékű festményekhez”.A bűnügyi osztály vezetője rögtön intézkedett, hogy a körzeti megbízot

Kondor 3 napja — amerikai 
film.

18- án 15 órakor: Legató - 
magyar film, utána beszélge
tés az alkotókkal, majd a 
Pannónia rajzfilmstúdió film
jei.

19- én délelőtt 10,30 órakor: 
Jazzklub. Szemző Gergely 
kvartettje.

20- án 19 órakor: Petri György 
szinopszis. Vallai Péter elő
adóművész estje.

21- én 18 órakor: Zorán és a 
Beton együttes.

22- én 19 órakor: Vendégünk 
az Életünk című folyóirat 
munkatársai.

23- án: Miniegyetem.
24- én 19 órakor: II. film

klub. Bergman: A csend cí
mű filmjének vetítése.

25- 26-án: Discó.
27- én 19 órakor: Észak-ame

rikai körutazás. Kárpáti Zol
tán diavetítéses előadása.

28- án 19 órakor: IXILON-fll- 
mek.
A Természetjáró szakosztály 
programjából

19-én, vasárnap könnyű túra 
a Nyugati Mecsekben. Útvo
nal: Deindol—Lapis—Lóri—Sza

kadás—Bános—Vágót—Mánia. 
Találkozás 8,50 órakor az 
uránvárosi autóbuszvégállomá
son, a 23-as állásban. Túrave
zető: Géber Sáridör.’

koztatót. Ezt követően a szerződések aláírására és a tervrajzok alapos tanulmányozására került sor.A jelenlevők szinte egy emberként tervezgették a majdani beköltözést. Szép volt ez a délelőtt, de van ennél szebb is, melyet Réz 
Gyula, a Szolgáltató üzem dolgozója így fogalmazott meg: „Hét évi albérletután végre ez a nap is eljött. Nemcsak mi vagyunk boldogok, hanem a két apró gyermekünk is, pedig ők biztos nem értik még a dolog lényegét, örömünk nagy, de a legszebb pillanat az lesz, ha majd beköltöztünk a LAKÁSUNKBA.” így mondta, csupa nagybetűvel. Veress Tamás

tak „várják” a szóban forgó képüzéreket, amennyiben a járásban, vagy Mohácson felbukkannának. Két hét sem telt el, amikor Himesháza körzeti megbízottja jelentette telefonon: a Dombó várottélő Boros Töhötöm és felesége, valamint a szekszárdi Sára János éppen most érkeztek a községbe, s házról házra járva igyekeznek túladni a most is taxival szállított portékáikon.— Állítsa elő őket a kapitányságra! — hangzott a parancs, s ezzel egy olyan bűnügy vizsgálata vette kezdetét, amelyről már ekkor is sejthető volt: országos méretűvé nőhet!Bebizonyosodott, hogy ez a gyanú alapos volt. A lakosság tömegét csapták be. A keret nélküli képeken 160, a keretezetteken pedig 900 forint volt a hasznuk. következésképpen: egy-egy útjukon tízezer forintokat kerestekBorosék lakásán tartott házkutatás során az eladásra váró keret nélküli és bekeretezett reprodukciók garmadát foglalták le a nyomozótisztek. A mohácsi kapitányság jelzése alpaján egyre mársa érkeztek a feljelentések Tamásiból, Barcsról, Nagyatádról. Sásdról és Pécsről, nem szólva a mohácsi járás községeiről. Az össz- rendőri munka eredményeként rohamosan nőtt a csaló képüzérek bűnlistája. Erre annál is inkább szükség volt, mivel a gyanúsítottaknak nem volt soha „kenyerük” az őszinteség, Borosné pedig ráadásul azért is biztos volt abban, hogy tagadhat, mivel úgy váltogatta üzérkedő útjai során a ruházatát és a parókáját, miként a higiénikus ember a zokniját.A tanúk azonban ennek ellenére felismerték őt is, s a nyomozást segítő ügyésznő jelenlétébenmondták a gyanúsítottak szemébe, hogy milyen maszlaggal szedték rá őket a „festmények” vásárlására. Martinkő Károly

A rehabílitacío
közös érdekA csökkent munkaképességű dolgozók rehabilitációja tárgyában kiadott 21/1/1973. számú igazgatói utasítás 1.3. pontja előírja: ,,A rehabilitációs bizottságok munkáját a vállalat valamennyi intézkedési joggal rendelkező dolgozója köteles elősegíteni.”.Már több alkalommal tapasztaltuk, hogy mind szélesebb körben válik felismeréssé a kollektív támogatás szükségessége. Egyre többen éreznek személyes felelősséget a csökkent munkaképességű dolgozók helyzetének emberséges és racionális rendezéséért. Ennek a felelősségérzetnek a megnyilvánulását tapasztalhattuk az Ércbányász 1978. január 15-i számában megjelent „Rehabosok” című cikk írójánál is. Örömmel üdvözöljük az ilyen és hasonló megnyilvánulásokat. Örömünkre szolgál ez még akkor is. ha a cikk megírását nem a kérdés komplex és mélyreható ismerete indította. A segíteni akarás akkor is igaz és őszinte, ha a cikkíró úgy tudja, hogy a Központban a vállalati rehabilitációs bizottság „határozatot” hoz nem pedig javaslatot tesz, vagy úgy véli, hogy a „rehabosok” csak a kollektív szerződés 1. sz. mellékletében felsorolt munkahelyeket tölthetik be, holott a csökkent munkaképességű dolgozók is minden más munkakört betölthetnek, amelyre egészségi állapotuk alkalmassá teszi őket.E rövid kitérőt csupán a további félreértések elkerülése végett tartottuk szükségesnek, a lényeges az egészben az a felvetés, amit a cikkíró a „rehabosok” által betölthető munkahelyek felszabadításával kapcsolatosan tett.Ennek a kérdésnek a felvetését azért is üdvözöljük külön örömmel, mert a kérdés felvetőjében a probléma megoldásának biztosítékát látjuk. Feltételezzük ugyanis, hogy a cikk íróját a munkaügyi kérdésekben szerzett érté
Tájékozódásunk érdekében

Új utcanevek
Vállalatunk jónéhány dolgozója jutott szép, új lakáshoz Lvov-Kertváros- ban. Terveink szerint az ötödik ötéves tervidőszakban további 120 lakást építtetünk és a későbbi időszakban is szeretnénk e területen további lakásokat kapni. Az elmúlt időszakban sok problémát okozott a tájékozódásban az utcanevek hiánya.A városi tanács végrehajtó bizottságának a közelmúltban hozott határozata változást jelent a fenti problémában, a jövőben az új városrészt jelentő „Siklósi városrészt” is Lvov-Kertvárosnak nevezik, és határozatot hoztak a városrészben létesülő közterületek és utcák elnevezéséről. Ezek a következők: a városrészt határoló három főútvonal közül a kelettől nyugati

kes tapasztalatai indították ezen fontos kérdés megoldásának a szorgalmazására. A nyilvánosság e fórumát is megragadjuk arra, hogy a cikkíró szándékát, ezen keresztül a Szolgáltató üzem kezdeményező szerepét támogassuk, bízva abban, hogy ezzel is elősegíthetjük csökkent munkaképességűvé vált dolgozóink vállalaton belüli rehabilitációját. Tesz- szük ezt azért, mert csupán a Szolgáltató üzemben a „túl óvatos felmérés” ellenére is 104 munkahely szerepel az úgynevezett „rehabosok által betölthető munkahelyek” jegyzékében és ebből mindössze 22 munkahelyen dolgozik csökkent munkaképességű személy. A belső átszervezésre vonatkozó javaslat tehát feltétlenül indokolt.A munkahelyek felszabadítása — bárhol is próbálkoztunk ezzel — még mindig fennakadt az Mt. 24. § (1) előírásán, mely szerint .,A vállalat és a dolgozó a munkaszerződést csak közös megegyezéssel módosíthatja.”. Ebből következően a már betöltött munkakörök felszabadítása csak az ott dolgozók hozzájárulásával valósítható meg.Nyilvánvaló, hogy csökkent munkaképességű dolgozó kollektív támogatása akkor volna teljes, ha a vállalat minden dolgozója, de elsősorban az érintett munkahelyeken foglalkoztatott egészséges dolgozók megértenék a csökkent munkaképességűek helyzetét és ez a megértés a munkahelyek átengedésében, önkéntes felszabadításában realizálódhatna.Vállalatirehabilitációs bizottság

irányba eső útszakasz Egri Gyula út; az északtól keleti irányba húzódó útszakasz Hajdú Gyula út; a déltől nyugati irányba húzódó útszakasz — a már korábban elnevezett — Sa- rohin tábornok út; a városrész középpontjában levő körtér Apáczai Csere János körtér; a Sarohin tábornok utat a körtérrel két utca köti össze, melyek Erdei Ferenc utca és Földes Ferenc utca; az ugyancsak a Sarohin tábornok útról nyíló hét belső utca: Várkonyi Nándor utca, Fazekas Mihály utca. Fülep Lajos utca, Csontváry utca, Uitz Béla utca. Darvas József utca, Kassák Lajos utca; a határvonaltól északkeletre levő Hajdú Gyula útról kelettől nyugati irányba eső utcának a Kodolányi János utca elnevezést adták
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Jelentés
a vállalati fiatalok szociális 
helyzetének javítására készített 
intézkedési terv végrehajtásáról
Vállalatunk az 1971. évi IV. törvény, a 1043/1977. sz. kormányhatározat, valamint a 37/1972. NIM sz. utasítás előírásait figyelembe véve intézkedési tervet készített 1977. évre a vállalati fiatalok szociális helyzetének javítása érdekében. Az intézkedési tervben foglalt feladatok végrehajtásáról az alábbiakban számolunk be az egyes feladatok sorrendjében.
/. A fiatalok lakásellátása1. A Kormány bányász- a Szolgáltató üzem az lakás-akciójának keretében anyagszállításhoz „C” me- vállalatunk 1977-ben húsz netlevél igénybevételével darab bányász-munkásla- gépkocsit biztosított, míg kást kapott, amelyből ki- az Anyag- és áruforgalmi lene fiatal részesült. A ki- főosztály az építési anya- lenc fiatal hiteltámogatásá- gok beszerzéséhez nyújtott nak összege 353 700 forint, segítséget.2. A Pécs megyei város 5. a vállalati lakástámo- Tanácsától 1977-ben tizen- gatási szabályzat alapján három darab tanácsi bá- hiteltámogatással és visz- nyász bérlakást kaptunk. SZa nem térítendő anyagi Ebből a fiatalok kilenc da- támogatással segítettük a rab lakással részesültek. A fiatalok lakásépítkezését: lakáshasználatbavételi díj szövetkezeti lakásvásárláskedvezmény a kilenc da- nái négy fő 129 ezer fo- rab lakásra 87 075 forint. r}nt( melyből egy fő há-3. a Pécs Városi Ta- romezer forint vissza nem
nácstól szabadkeretes térítendő; családiház-épí-munkáslakást 1977 évben tesnél öt fo 150 ezer fo- nem kaptunk. rint. lakószoba növeléshezegy fő 30 ezer forint hi-4. A bányász családiház- teltámogatásban részesült,építési akció keretében 27 6. Az üzemek a lakásokfiatal igényelt támogatást, elosztásánál figyelembe A fiataloknak adott hitel- vették a nagy távolságról támogatás összege 2,7 mii- bejáró fiatalok lakásigé- lió forint. Az építkezőknek nyét.
II. A bejáró-ingázó
dolgozók helyzete1. Üzemeink figyelmet fordítottak a nagy távolságról bejáró dolgozó fiatalok helyzetére. A leghosszabb járatok (Cikó, Bonyhád, Hidas. Mecsek- nádasd, Szigetvár, Ujpet- re stb.) létszáma viszonylag állandó, a menetrend kialakult. A nagy távolságról bejáró dolgozókat általában csak a délelőtti, vagy számukra legkedvezőbb szakba telepítik.2. Az utazási problémák enyhítésére az üzemek esetenként ügyeletes gépkocsik igénybevételét engedélyezték. A vasúti csatlakozások elérése érdekében (Kutató-mélyfúró üzem)
///. A vállalati munkásszállón 
nyújtott támogatás1. A munkásszállón lakó dolgozók életkörülményeinek javítása érdekében folytattuk az épületek sötétítő függönyeinek, a bútorok (heverők, székek, szekrények stb.) cseréjét. Folyamatosan gondoskodtunk a szobák, folyosók, kulturális helyiségek festéséről, a parketta és vil

vállalati gépkocsik igény- bevételét engedélyeztük.3. A bejáró — továbbtanulásban részvevő — fiatalok azokon a foglalkozási napokon, amikor már hazautazni nem tudnak, térítésmentes elhelyezésben részesültek a vállalat munkásszállóján.4. A VOLÁN 12. sz. Vállalattal az év során rendszeres kapcsolatot tartottunk, jeleztük a problémákat. A kulturált közlekedés biztosítása érdekében a Volán 12. sz. Vállalat a távolsági járatokon lecserélte a régi típusú autóbuszait és helyére új, panorámás autóbuszokat állított.

lamos hálózat felújításáról.2. A nők részére berendezett két szobát folyamatosan üzemeltettük a szociális szempontból rászoruló igénylőknek.3. A munkásszálló otthonosabbá és családiasab- bá tétele érdekében törekedtünk arra. hogy az üze

mek, a munkahelyi csoportok által elhelyezett dolgozók egy szobába kerüljenek.4. Az A, B épületek nyaktagén a tűzrendészed előírások betartása érdekében vasalószobát hoztunk létre.5 A II. sz. bányaüzem kivételével egyik üzem vezetősége sem látogatta meg az üzemükhöz tartozó szállón lakó dolgozóit, így nem ismerik az elhelyezett dolgozók és a munkásszálló vezetőinek gondjait, problémáit.6. A szálló vezetősége az 1977. évre készített kulturális munkatervét végrehajtotta,7. A szállón a közösségi helyiségekben három darab televízió (2 fehér-fekete, 1 darab színes) üzemel. A jobb vételi lehetőségek biztosítása érdekében terveztük a tévéantennarendszer kiépítését, de kivitelezőt nem kaptunk a munkák elvégzésére. így ennek megvalósítása elmaradt.8. A filmvetítések folyamatosan történtek a munkásszállón. A szocialista brigádok és más közösségek nem igényeltek külön filmvetítést. Terveztük a filmklub létrehozását, de érdeklődés hiánya miatt megvalósítására nem került sor.9. A szállón a zsebszínpad a rex- és sakkterem működési feltételeit megteremtettük. Az Alkotó ifjúság pályaművek kiállítására 1977-ben nem került sor. mivel a pályaműveket 1978-ban értékelik.10. A kulturális rendezvényekre a jegyeladás fo

A IV. üzemiek támadását hárítják a Kísérleti kutató védői. Végeredmény: IV. üzem—Kísérleti kutató 3:2. Kovács István felvétele

Augusztusi nyár! — avagy egy ellesett pillanat balatonmáriai üdülőnk strandján! Veress Tamás felvételelyamatos volt. A Nemzeti Színház előadásaira, az ŐRI stb. rendezvényekre mintegy 800 darab jegyet értékesítettünk. A munkában lényeges javulás következett be, mivel szeptember 1-től újra van kul- turgondnok.11. A szállón működő könyvtár a költségvetésnek megfelelően (66 ezer forint) elvégezte a könyvállomány fejlesztését.12. A munkásszállón lakó fiatalok sportolási lehetőségei korlátozottak. Az Edzett ifjúságért mozgalomban tömeges testedzésre érdeklődés hiánya miatt nem került sor. A tervezett egynapos kirándulások közül három valósult meg. A munkásszállón lakók egy része a tömegsportban az üzemük területén szervezett rendezvényeken vettek részt.13. A szállón lakó fiatalok szabad idejének célszerű eltöltése érdekében megteremtettük egy bar- kácsműhely kialakításának feltételeit. A műhelyt a közeljövőben üzembehelyezzük.14. A rádióamatőr szakkör új helyiségbe költözött. Működési feltételeit biztosítottuk.15. a munkásszállóra érkező látogatók részére egy tartózkodó (fogadó-) szobát rendeztünk be. ahol kulturált körülmények között folytathatnak beszélgetést a szállón lakókkal.16. A szálló fekvő betegeit orvosi javaslatra be

tegszobában helyezzük el. Megszerveztük a mozgás- képtelen betegek ellátását.17. A kötelező nyári termelési gyakorlaton részvevő fiatalokat térítési díj fizetése nélkül helyeztük el a szállón, ezzel is javítottuk a szociális helyzetüket.18. A munkásszálló ön-
IV. Egyéb anyagi támogatás1. Az egyedülálló, kisgyermekét egyedül nevelő fiatal szülők szociális helyzetét üzemeinkben rendszeresen figyelemmel kísérték, s ahol szükséges volt, segélyt adtak. Az 1977. évi szeptemberi segélyezésnél a nagycsaládosok mellett az egyedülálló szülők is segélyt kaptak. Kilencvenkilenc dolgozó 357 gyermeke között 191 ezer 750 forint segélyt osztottunk szét. Üdülési igényüket kielégítettük. Bala- tonmárián megszerveztük a gyermeküdültetést. Kedveltek a fiatalok körében a hétvégi üdülőtelepek.2. A csökkent munkaképességű fiatalok helyzetével is rendszeresen foglalkoztak az üzemek. Minden esetben az egészségi állapotuknak megfelelő munkahelyre kerültek.3. A pályakezdő fiatalokkal az igazgatói utasítás előírásainak megfelelően foglalkoztak az üzemek. Figyelemmel kísérték bérhelyzetüket, egyes üzemekben a próbaidő letelte után rendezték a besorolást, a fiatalok beil-

kormányzati szervezete a munkájához szükséges üzemi támogatást a II. sz. bányaüzem kivételével (gazdasági, szakszervezeti,KISZ) nem kapott, mivel igényt sem nyújtott be. A vállalati szakszervezeti bizottság sokirányú támogatással segítette az önkormányzati szerv munkáját.
leszkedésétől függően. Több helyen az első munkahelyesek műszakbérét (szakmunkásokét, szállítócsillésekét) 1976. évhez képest 8—12 százalékkal megemelték.4. a szülési szabadságon, a gyermekgondozási segélyen levő fiatal anyáknak és katonai szolgálatot teljesítő fiatalok besorolását az üzemi átlagos bérfejlesztésnek megfelelő mértékben emelték az üzemek;5. Az Ércdúsító és a Kísérleti kutatási és automatizálási üzemben nem sikerült megszervezni a munkahelyi tornát. Nincsenek meg a tárgyi, technikai. személyi feltételek, A Központban viszont ellaposodott és elmaradt a munkahelyi torna. A II. sz. bányaüzemben a nődolgozók részére megszervezték a munkahelyi tornát.6. A munkásturizmus keretében számtalan fiatal vett részt bel- és külföldi utazásokon. A részvételhez az üzemek anyagi támogatást nyújtottak. Központi szinten a belföldi utazások mellett a Szovjetunióba és Jugoszláviába szerveztünk turista utat.összefoglalva megállapítható, hogy vállalatunk az 1977. évi intézkedési tervben foglalt feladatokat általában teljesítette s ezzel jelentősen javította a fiatalok szociális helyzetét. A meglevő, elsősorban lakásproblémák ellenére a fiatalok jól érezték magukat vállalatunknál, s-érzik a folyamatos gondoskodást és ezt alkotó munkájukkal honorálják. Ezt az irányzatot tovább kell erősítenünk a fiatalok szociális helyzetének javítása érdekében;Tóka Jenő s.k. igazgatóRácz Gyula s.k. vszb-titkárTukora István s.k. váll. KISZ-biz. titkára
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A Bányász Kupa négy sportágának megnyitója

A terem 
labdarúgás
izgalmas
pillanatai»Előző számunkban részletes ismertetést közöltünk a színhelyek állapotáról, a bajnokság előkészületeiről. Mai körsétánkban beszámolunk a Bányász Kupa négy sportágának megnyitójáról, az első fordulók eredményeiről és közöljük a teremlabdarúgás izgalmasabb pillanatait.TEKE. A szentlőrinci tekecsarnok felkészülten várta a legjobb csapatokat. Állítok, babák és golyók a helyükön, versenyzők pedig a dobódeszkán. Elsőnek a IV. üzemiek „gurítottak”, méghozzá nagyon jól. Schulcz Márton a 60 dobás végeztével elégedetten simogatta a golyókat: 258 fa, kezdésnek nem is rossz. A többiek sem panaszkodhattak. Az első forduló a várt eredményeket hozta, nemcsak a labdarúgásban, itt is van idény eleji forma, ahogy a játékosok majd maguk mögött érzik a fordulókat, úgy lesz egyenletesebb a teljesítményük és fokozódik a versenylázuk.SAKK. Állítom, hogy a sakkozók az egyik legpontosabb társaság! öröm volt belépni az ízlésesen berendezett terembe. A megnyitóra minden együtt van, pontban 17 órakor Kádár Gábor mester — a bajnokság főbírója — köszönti a részvevőket és külön üdvözli az első alkalommal szereplő munkásszálló csapatát. Az elkészített sorsolásnak megfelelően a csapatok helyet foglalnak az asztalok mellett és a megadott jelre megteszik az első lépéseket az órák „zűr-zavaros” hangjai mellett.A meglepetés ezúttal sem marad el! Kezdődött azzal, hogy kikapott a múlt évi egyéni bajnok, Czudar Sándor. Három játszmából egy győzelmet szerzett. Elmondotta, hogy a fogorvostól jött és igen el volt zsibbadva, valóban .;. Több éves szünet után visszatért az ÉDÜ bajnokcsapata — Balázs Adorján. Dimitriv Cipu- disz, Solti István — és nagy küzdelem után őrére legyőzték a bajnokjelölt II. üzem együttesét. Fölényes győzelemmel kezdett a bajnok IV. üzem A legénysége a Kísérleti-kutató ellen (8:1). A többi találkozón az erőviszonyoknak megfelelően alakultak az eredmények.ASZTALITENISZ. Alaposan összesereglett a női mezőny; nyolc csapat küzd

Rohamoz a III. üzem a Kísérleti-kufató elleni mérkőzésen. A lövés ezúttal az ellenfél játékosán hal el, csakúgy, mint a szurkolók mosolya a bordás „karzaton”. Keller Gábor felvételefordulónként a bajnoki pontokért. A Kutató-mélyfúró 3, a III. üzem, Szolgáltató, II. üzem, Központ és a PMSC egy-egy csapattal nevezett, a mérkőzések a munkásszállón és üzemeinkben kerülnek lejátszásra. Az első forduló meglepetései közé tartozik, hogy a Szolgáltató szinte lesöpörte a kétszeres bajnok Központ együttesét az asztalról, s itt álljunk megi Presszer Gabiről van szó, egy olyan játékosról, aki egyedül álló esetet hajt végre Egy hónappal a szülés előtt bajnoki mérkőzéseket játszik és a csapata legjobbjának bizonyult. Beszélgetésünk alkalmával elmondotta, hogy március 20-ra van kiírva és szeretné végig játszani a tavaszi szezont, amely március 2-án fejeződik be. Arra a kérdésre, hogy nem fárasztó-e ilyen előrehaladott álapotban a. játék és nem ártalmas-e a mozgás, mosolyogva válaszolt: — Nem sőt előnyös még ebben az időben is a sport, a munkában viszont már jobban elfáradok.A férfiak mezőnyében 12 csapat állt asztalhoz, itt is megosztott a mérkőzés színhelye. Az első forduló zavartalanul kezdődött, örvendetes, hogy a munkás- szálló is részt vesz a Bányász Kupa küzdelmében. Meglepetést ezúttal a Kísérleti-kutató üzem szolgáltatta azzal, hogy 5:3-ra legyőzte a Bárány Imre nélkül játszó ÉDÜ csapatát. Győzelemmel kezdett a Központ, III. üzem. Szolgáltató. Kutató-mélyfúró A, s némi ügyet okoz a TV.' üzem csapatának szereplé-; se, akik ez ideig még nem. tudtak kiállni.LABDARÚGÁS. Méltatlankodással kezdődött az első forduló azon csapatok részéről, akik nevezését, időhiány miatt a sportbizottság nem fogadta el és nem szerepelhetnek a te- remfutball bajnokságban. Ezek után nézzük a mérkőzések rövid krónikáját! A nyitómérkőzést a Kísérleti-kutató—III. üzem játszotta. aki örül az a Kísérleti-kutató és, aki bánja

az a III. üzem. Nagy meglepetésre a bányaüzemiek 7:6 arányú vereséget szenvedtek a kitűnően játszó kísérleti-kutatósoktól. Az ÉDÜ legénysége sem felejti el egyhamar a kemény belemenésektől tarkított Klub elleni találkozót, melyen 8:6-ra kikaptak.A legnagyobb arányú győzelmet ezúttal a II. üzem A csapata érte el a szolgáltatósok ellen (9:4). A rendezőbizottság már a nyitáskor „dolgozhatott”,

HÍREK
MÓDOSULT a szakmai oktatás rendje a polgári fegyveres őrségnél. Az eddigi havi egynapi foglalkozás helyett a jövőben negyedévenként — összevontan — háromnapos oktatást tartanak két turnusban. így minden érdekelt részt tud venni a képzésen, eddig ugyanis a szolgálatot teljesítők kimaradtak az oktatásból.A MUNKAIDŐALAP hatékonyabb kihasználása miatt fontos feladat a táppénzes betegek látogatása, ellenőrzése, a vállalat vezetősége az üzemi ellenőrök mellett központi betegellenőrt is beállított, aki az elmúlt évben 1777 esetben. végzett ellenőrzést. Az év során 236 főnél kellett intézkedni az előírások be nem tartása miatt.A MISKOLCI Nehézipari Műszaki Egyetem Bányamérési tanszéke sikeres tanfolyámot szervezett az elmúlt hetekben. Vállalatunktól 6 fő vett részt az egyhetes továbbképzésen.SZERKESZTŐI üzenet. A. szerkesztő bizottság legközelebbi ülését február 21-én 14,30 órakor tartja a Központ tanácstermében.vállalatunk szerződést kötött a Somogy megyei Moziüzemi Vállalattal. A szerződés értelmében a vállalat — az üdülési szezonban — héti egy alkalommal filmvetítést tart a Balatonmária-fürdőn

mivel az Anyag- és áruforgalmi főosztály csapata nem jelent meg. A csapatot kizárták, a bajnokságból és helyére behívták a IV. üzemet. Ilyen fegyelemsértést nem lehet megengedni, amikor más üzemi együttesek sorbaállnak a játékért, reméljük, hasznos tanulsággal szolgál a kizárt főosztálynak, de figyelmeztetésül a többi csapatnak is.Kovács Miklós

levő vállalati üdülőnkben. Ezzel bővül a beutaltak szórakozási lehetősége.A VÁLLALATI szakszervezeti bizottság január 19-i ülésén megtárgyalta és jóváhagyta a vállalat 1978. évi munka-, egészségvédelmi intézkedési tervét. A tervezett intézkedések végrehajtására 50,3 millió forintot fordítunk. Ebből 23,6 millió forint beruházás jellegű költség.ALAPISMERETI tanfolyamot indított a vállalati horgászegyesület a horgászifik és az újbelépők részére. Az új tagoknak 1978-tól, 1979-től pedig valamennyi egyesületi tagnak számot kell adni az alapvető horgászati ismeretekből. A foglalkozásokat minden hónap első péntekjén 16,30 órától tartják a klubhelyiségben. A régi tagoknak is lehetőséget adtak, hogy már 1978-ban eleget tegyenek a beszámolási kötelezettségnek.A VÁLLALATI munkaverseny bizottság értékelte az üzemek IV. negyedévi balesetelhárítási versenyét. A bányaüzemek közül a legjobb eredményt a IV. sz. bányaüzem érte el, ezért az üzem kollektívája 15 000 forint jutalomban részesül. A külszíni üzemek részére kiírt díjat az éves munka alapján megosztva kapta a Kísérleti kutatási és automatizálási üzem (7000 forint) és a Központ (3000 forint).

Akarat, tehetség, önfegyelem 
Kiváló munkás, 
kiváló sportoló

Az Ércdúsító üzem építő-karbantartó csoportjánál sokan ismerik Somo
gyi György asztalost, aki szorgalmasan és becsületesen látja el napi munkáját, tevékenykedik a helyi KISZ-alapszervezetben és tagja a Ságvári Endre szocialista brigádnak.Azt .már csak közvetlen vezetői és munkatársai tudják, hogy Gyuri már közel 20 éve szerelmese a lőfegyvernek és ő is, mint sokan mások, először légpuskával kezdett lőni, majd eljutott a minőségi fegyverig, ott is elsősorban a pisztolyig.Évről évre nagy akarattal és szorgalommal készült, versenyzett. Sokat fejlődött. amely elsősorban erős akarata és szorgalma diadala, eredménye. Köztudott, hogy lőfegyverrel való bánásmód, azzal történő rendszeres versenyzéshez elsősorban nagy akarat, tehetség, önfegyelem, szorgalom és kitartás kell. Ez mind megvolt és van Gyuriban és a családi élete, a házépítés mellett is mindig tudott időt

szakítani a fokozott edzésekre. Az akarat és szorgalom a fegyelem és kitartás üzemen belüli munkájára is vonatkozik, mely általában jellemző a kiváló sportolókra.Azt is kevesen tudják, hogy az elmúlt év végén az MHSZ Érdemérem arany fokozatával tüntették ki, amely nemcsak az
Új „csomagolásban” 
a labdarúgó-bajnokság

Már a hivatalos bejelentés előtt suttogták az emberek, hogy a tömegsport bizottság ez évben megrendezi a nagypályás és a 35 éven felüliek kispályás labdarúgó-bajnokságát, a hagyományos Bányász Kupa küzdelmei mellett. A hír valóban igaz. Az „öregek” kispályás labdarúgói bajnoksága március 28-án kezdődik a PMSC újme- csekaljaí sporttelepén. A mérkőzésekre keddi napokon 16 órától kerül sor, 2x25 perc játékidővel. A nagypályás labdarúgó-mérkőzések pedig április 15-

elért versenyeredményeket tükrözi, hanem a közben végzett társadalmi munkát is, amely öntudatától elmaradhatatlan. -Az elmúlt évben az Országos vidék bajnokságon sportpisztolyban negyedik, áz Országos MHSZ bajnokság döntőjében három második helyet szerzett. Az Országos bajnokság döntőjében a második lett.Tavaly beválasztották a tartalékosok országos keretébe és részt vett a Tartalékosok országos döntőjén Budapesten, ahol egy első és két második helyezést ért el. Kalocsa-Csor- nán a Hadseregbajnokságon egy első helyet szerzett. Szeptember 18-án a Tartalékosok nemzetközi versenyén Varsóban egy második és csapattagként ugyancsak egy második helyezést ért el. Az üzem társadalmi és gazdasági vezetése büszke arra, hogy Gyurit felkészülésében segíthette és támogatta.Somogyi Györgyöt eredményei megtartásában nem befolyásolták. Kérdésemre nyomatékosan hangsúlyoz

ta, hogy egyedül sohasem érhette volna el ezt az eredményt, ezért ezúton mond köszönetét az ÉDÜ gazdasági, párt- és KISZ- szervezet vezetőségének segítségükért, hogy lehetővé tették számára az edzéseket, felkészülést és a versenyzéseket.Sáfrány István

én kezdődnek a PMSC Kovács-telepi pályáján. A játékidő 2x30 perc és a részvétel nem lesz életkorhoz kötve.Most már az üzemeken múlik a bajnokság léte. Az előkészületek megtörténtek, adottak a lehetőségek, várjuk a csapatok szervezését és nevezését. Felhívjuk az alakuló csapatok figyelmét, hogy a bajnokságok megkezdése előtt részletes tájékoztatást adunk a szabályokról és a fontosabb tudnivalókról.K— M.


